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Kokoustiedot 
 
Aika 21.02.2022 maanantai klo 15:00 - 20:05 
 
Paikka Sähköinen etäkokous / valtuustosali 
 
Lisätietoja  Kokoustauot klo 16.45-16.50 ja 18.55-19.05 
 
Saapuvilla olleet jäsenet 
 

Jari Salonen, puheenjohtaja 
Jarmo Rosama, 1. varapuheenjohtaja 
Mika Koivisto, 2. varapuheenjohtaja, liittyi etänä klo 15.13 § 65 aikana 
Kristiina Engström 
Mikko Kangasoja 
Emma Lindqvist, liittyi etänä klo 15.15 § 65 aikana 
Jonni Moislahti, liittyi etänä klo 15.10 § 65 aikana 
Annika Ollila 
Tanja Parkko, etänä 
Jukka Rantala, etänä 
Niina Äikäs, etänä 

 
 
Muut saapuvilla olleet 
 

Janne Laulumaa, liittyi etänä klo 15.10 § 65 
aikana, poissa § 67 

kaupunginvaltuuston puheen-
johtaja 

Harri Seikola, etänä kaupunginvaltuuston 1. varapu-
heenjohtaja 

Heikki Suominen, poissa § 67 kaupunginvaltuuston 2. varapu-
heenjohtaja 

Jonna Mero kaupunginvaltuuston 3. varapu-
heenjohtaja 

Eero Vainio kaupunginjohtaja, esittelijä 
Juha Sandberg, etänä, poistui klo 19.19 § 
78 jälkeen 

sosiaali- ja terveysjohtaja 

Leena Laakso, etänä, poistui klo 19.46 § 84 
jälkeen 

sivistysjohtaja 

Sanna Häkli, etänä talousjohtaja 
Samu Mattila, etänä kaupunkikehitysjohtaja 
Timo Oja, etänä, poistui klo 19.57 § 86 jäl-
keen 

va. tekninen johtaja 

Piia Syvänen, etänä, poistui klo 18.55 § 76 
jälkeen 

henkilöstöjohtaja 

Olli Arvola, poistui klo 15.50 § 65 aikana kaupunginarkkitehti 
Suvi Posio pöytäkirjanpitäjä 

 
 
Asiat  62 - 90 § 
 
Allekirjoitukset 
 
  

Jari Salonen Suvi Posio 
puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
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Pöytäkirjan tarkastus Raisio, 28.2.2022 
 
 
 
  Jukka Rantala  Niina Äikäs 
 
Pöytäkirja on ollut yleisesti nähtävänä 
 
  Raisio, 1.3.2022 
 
 
   
  Suvi Posio 
  Pöytäkirjanpitäjä 
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Käsitellyt asiat 
 

Nro § Liite Otsikko Sivu 

1 62 §  Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 5 

2 63 §  Pöytäkirjantarkastajien valitseminen 6 

3 64 §  Esityslistan hyväksyminen 7 

4 65 §  Kaupunginjohtajan ajankohtaiskatsaus 8 

5 66 §  Ennakkotieto vuoden 2021 tilinpäätöksestä 9 

6 67 § 1  Raision Vuokra-asunnot Oy:n luottosopimuksen hyväksyminen 11 

7 68 §  Vapaa-aikalautakunnan valtionavustuksen määrärahaesitys vuodelle 
2022  

13 

8 69 §  Kehitysvammaisten koulun Mylly-Antin opetuksen järjestäminen 
1.1.2023 alkaen 

14 

9 70 §  Asianhallintajärjestelmän päivitys ja siirtyminen keskitettyyn kirjaa-
moon  

19 

10 71 §  Oppilashuollon henkilöstön siirto sosiaali- ja terveystoimialaan 21 

11 72 §  Selvitys koskien sosiaali- ja terveyspalvelujen sekä pelastustoimen 
tehtävien, henkilöstön ja tietojen siirtoa Varsinais-Suomen hyvinvoin-
tialueelle 

22 

12 73 §  Hallintosäännön muutokset 26 

13 74 § 2  Tilapalvelun / rakennusten kunnossapidon kirvesmiehen vakanssin 
632006 nimikkeen muutos talotekniikan asiantuntijaksi 

28 

14 75 § 3-5  Kaavoitusohjelma 2022 - 2024 29 

15 76 § 6  Maankäyttöjohtajan viran täyttäminen 31 

16 77 §  Lausunto Neste Oyj:n Naantalin terminaalin ympäristölupahakemuk-
sesta koskien uusia kuumaöljyuuneja 

33 

17 78 §  Valtuutettu Aarre Lehtosen ym. valtuutettujen aloite koskien Raision 
kaupungin liittymistä ikäystävällisten kuntien verkostoon 

35 

18 79 §  Valtuutettu Merja Niemen ym. valtuutettujen aloite koskien keskusta-
alueen ilkivallan vähentämistä 

44 

19 80 §  Valtuutettu Saila Rinteen ym. valtuutettujen aloite koiriin kohdistuvan 
väkivallan kieltämiseksi Haunisten koulutuskentillä 

49 

20 81 §  Valtuutettu Saila Rinteen ym. valtuutettujen aloite koskien Haunisten 
altaan tilaa ja kehittämissuunnitelmia 

52 

21 82 §  Valtuutettu Jarmo Rosaman ym. valtuutettujen aloite koskien vapaa-
aikatoimen palveluverkkoselvitystä 

58 

22 83 §  Valtuutettu Sari Suomisen ym. valtuutettujen aloite koskien jäähallin 
yleisövuorojen lisäämistä arkipäivinä 

62 

23 84 §  Valtuutettu Jari Pulkkisen ym. valtuutettujen aloite koskien kokemus-
asiantuntijoiden käyttöä KiVa koulu -ohjelman yhteydessä 

66 

24 85 §  Luettelo keskeneräisistä ja käsitellyistä valtuustoaloitteista 70 

25 86 §  Infralautakunnan erottaminen ja uudelleen valitseminen 71 
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26 87 §  Vanhusneuvoston toimintakertomus vuodelta 2021 ja toimintasuunni-
telma vuodelle 2022 

73 

27 88 §  Lautakuntien pöytäkirjat 74 

28 89 §  Viranhaltijapäätökset 7.2.-18.2.2022 75 

29 90 §  Kaupunginhallituksen ilmoitusasiat/21.2.2022 76 
 
Muutoksenhaku 
 

62-90 § Muutoksenhakuohjeet 77 
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62 §  

Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 

 
Päätösehdotus Kokous todetaan laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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63 §  

Pöytäkirjantarkastajien valitseminen 

 
Päätösehdotus Tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valitaan Jukka Rantala ja Niina Äi-

käs. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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64 §  

Esityslistan hyväksyminen 

 
Päätösehdotus Asiat käsitellään laaditun esityslistan mukaisessa järjestyksessä. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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 Asianro 121/00.02.01/2021 

§ 65 

Kaupunginjohtajan ajankohtaiskatsaus 

 

 

 Kaupunginjohtaja Eero Vainion ajankohtaiskatsaus: 

 

 Koronakatsaus 

 Kotouttaminen ja hyvinvointitehtävä tulevaisuudessa 

 1.3.2022 seutuyhteistyöpalaveri Naantalissa 

 Muut asiat 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus merkitsee asian tiedoksi. 

 

Päätös  

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  

 

Kokoukseen saapuivat tämän asian käsittelyn aikana Janne Laulumaa klo 

15.10, Jonni Moislahti klo 15.10, Mika Koivisto klo 15.13 ja Emma Lindqvist 

klo 15.15. 

 

Kaupunginarkkitehti Olli Arvola poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn 

aikana klo 15.50. 

 

Pidettiin kokoustauko tämän asian jälkeen klo 16.45-16.50.  
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 Asianro 254/02.02.01/2022 

§ 66 

Ennakkotieto vuoden 2021 tilinpäätöksestä 

 

 

 Talousjohtaja Sanna Häkli 15.2.2022: 

 

Vuoden 2021 tilinpäätöksen ennakkotietojen mukaan Raision kaupungin tulos 

tulee olemaan edellisvuoden tapaan ylijäämäinen. Ennakkotiedon mukaan 

kaupungin vuoden 2021 tilikauden ylijäämä tulee muodostumaan noin 8,2 mil-

joonan euron suuruiseksi, eli reilusti vuoden alussa arvioitua paremmaksi ja 

noin 0,9 miljoonaa euroa vuoden 2020 ylijäämää paremmaksi. 

 

Toimintatuotot olivat noin 47,4 miljoonaa euroa ja ne toteutuivat noin 5,0 mil-

joonaa euroa muutettua talousarviota paremmin, ja peräti 7,3 miljoonaa euroa 

vuoden 2020 toimintatuottoja paremmin. Toimintatuotoista erityisesti maksu-

tuotot sekä tuet ja avustukset toteutuivat mainittavasti talosarviota paremmin. 

Maksutuottojen osalta mm. maankäyttö- ja kehittämiskorvaukset sekä raken-

nusvalvonta- ja tarkastusmaksut toteutuivat arvioitua paremmin. Tuet ja avus-

tukset sisältävät kaupungin hakemia koronatukia 3,7 miljoonaa euroa. Ko-

ronatukia haettiin mm. testaukseen, jäljitykseen ja rokotuksiin toteutuneisiin 

kustannuksiin perustuen.   

 

Toimintakulut olivat -178,5 miljoonaa euroa ja ne toteutuivat muutettua talous-

arviota pienempinä, mutta ylittivät edellisvuoden toimintakulut. Henkilöstökulut 

toteutuivat 1,3 miljoonaa alle muutetun talousarvion. Palvelujen ostot toteutui-

vat 2,8 miljoonaa euroa muutettua talousarviota pienempinä. Tähän merkittä-

vin yksittäinen syy oli erikoissairaanhoidon kustannusten toteutuminen 2,1 

miljoonaa euroa arvioitua pienempinä.  

 

Toimintatuottojen ja toimintakulujen arvioitua positiivisemman toteuman joh-

dosta toimintakate koko kaupungin osalta oli noin 8,3 miljoonaa euroa muutet-

tua talousarviota parempi. Raision vuoden 2021 toimintakate oli noin -131,1 

miljoonaa euroa, ollen noin miljoona euroa vuoden 2020 toimintakatetta 

alempi.  

 

Verotulot olivat tilinpäätösvuonna 111,3 miljoonaa euroa, ja ne toteutuivat 1,9 

miljoonaa euroa arvioitua paremmin. Kunnallisverotulot olivat 95,1 miljoonaa 

euroa, ja ne toteutuivat noin 4,7 miljoonaa euroa vuotta 2020 paremmin. Yh-

teisöverotuotot toteutuivat noin 2,7 miljoonaa euroa edellisvuotta paremmin, 

ollen noin 8,5 miljoonaa euroa. Kiinteistöverojen toteuma oli noin 7,7 miljoo-

naa euroa, eli 0,5 miljoonaa euroa edellisvuotta enemmän. 

 

Raision kaupungin valtionosuudet olivat tilinpäätösvuonna 35,6 miljoonaa eu-

roa, eli noin 3,6 miljoonaa euroa edellisvuotta vähemmän. Vuonna 2020 valti-

onosuuksia kasvattivat koronatuet, joita ei vuoden 2020 tapaan maksettu 

vuonna 2021. Vuonna 2021 koronatukia on haettu ja saatu toteutuneisiin kus-

tannuksiin perustuen. 
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Rahoitustuotot ja -kulut toteutuivat kokonaisuudessaan arvioitua paremmin.  

 

Poistojen määrä oli 7,9 miljoonaa euroa, eli noin 0,2 miljoonaa euroa arvioitua 

enemmän. 

 

Tilikauden tuloksen ollessa 8,2 miljoonaa euroa, kaupungin kertyneeksi ylijää-

mäksi muodostuisi noin 25,4 miljoonaa euroa.  

 

Kaupungin lainamäärä 31.12.2021 oli 49,9 miljoonaa euroa. Lainamäärä vä-

heni noin 7,2 miljoonalla eurolla mm. hyvän vuosikatteen ja arvioitua pienem-

pien investointien vuoksi. 

 

Kaupungilla on edessään isoja investointeja, kuten Tiedonpuiston koulu-

hanke. Tilikauden tuloksesta on kirjanpito-ohjeistusten mukaisesti mahdollista 

tehdä investointivaraus kunnan taloussuunnitelmassa yksilöityyn kohteeseen. 

Ennakkotilinpäätöstietoihin pohjaten mahdollisen investointivarauksen suu-

ruus voisi olla esim. 3,765 miljoonaa euroa, mikä on 10 % hankkeen talousar-

viossa olevasta kokonaismäärästä. Investointivarauksen tekeminen vaikuttaisi 

samalla määrällä tilikauden yli-/alijäämän määrään. 

 

Liitteenä olevassa ”Ennakkotieto vuoden 2021 tuloksesta” –tiedostossa esite-

tään ennakkotieto tuloslaskelmasta käyttötaloudesta, verotuloista ja yhteen-

veto investointien toteumasta. Investoinnit toteutuivat kokonaisuudessaan 

pääosin talousarvion mukaistesti. Vapaa-aikalautakunta (1.2.2022 § 12) on 

hakenut investointien osalta ennakkotilinpäätöksen mukaista ylityslupaa niin 

käyttöomaisuus- kuin rakentamisinvestointeihin. Investointien ylitykset/alituk-

set esitetään liitteessä poikkeama-sarakkeessa. 

 

 

Oheismateriaali  1 Ennakkotieto vuoden 2021 tuloksesta 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

1) merkitä ennakkotiedon vuoden 2021 tuloksesta tiedokseen ja 

2) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää myöntää ylitys-/alitusoikeudet 

liitteessä esitetyille ylityksille/alituksille. 

 

Päätös  

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
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 Asianro 135/02.05.06/2012 

§ 67 

Raision Vuokra-asunnot Oy:n luottosopimuksen hyväksyminen 

 

 

 Talousjohtaja Sanna Häkli ja hallintojohtaja Suvi Posio 15.2.2022: 

 

Kaupunginvaltuusto on kokouksessaan 29.11.2021 § 193 osana vuoden 2022 

talousarvion hyväksymistä päättänyt, että kaupunki myöntää talousarvion mu-

kaisesti Raision Vuokra-asunnot Oy:lle yhtiön talousarviossaan esittämän lai-

natarpeen mukaisen lainan 7,0 miljoonaa euroa vuodelle 2022. Samassa yh-

teydessä valtuusto päätti, että kaupunginhallituksella on oikeus ottaa lyhyttä 

tai pitkäaikaista lainaa siten, että nettolainanotto vuoden lopussa on 15 715 

240 euroa.  

 

Hallintosäännön 27 § 6 kohdan mukaisesti kaupunginhallituksen tehtävänä on 

päättää kaupunginvaltuuston hyväksymissä rajoissa talousarvio- ja tilapäislai-

nojen ottamisesta, lainojen takaisinmaksusta ja lainaehtojen muuttamisesta.  

 

Lainasopimus on laadittu ottaen huomioon kuntalain 129 §, jonka mukaan 

kunnan myöntämä laina, takaus tai muu vakuus ei saa vaarantaa kunnan ky-

kyä vastata sille laissa säädetyistä tehtävistä. Kunta ei saa myöntää lainaa, 

takausta tai muuta vakuutta, jos siihen sisältyy merkittävä taloudellinen riski. 

Kunnan edut tulee turvata riittävän kattavilla vastavakuuksilla.  

 

Kunnan on lisäksi otettava huomioon lainaa antaessaan, mitä Euroopan unio-

nin toiminnasta tehdyn sopimuksen 107 ja 108 artiklassa säädetään valtion-

tuen käsitteestä sekä komission toimivallasta ja jäsenvaltion velvollisuudesta 

etukäteen ilmoittaa valtiontuesta niissä tilanteissa, joissa ei ole säädetty poik-

keusta ilmoitusvelvollisuudesta. Huomioitava on muun muassa Komission tie-

donanto Euroopan unionin toiminnasta tehdyn sopimuksen 107 artiklan 1 koh-

dassa tarkoitetusta valtiontuen käsitteestä (2016/C 262/01), joka sisältää arvi-

ointimenetelmiä ja vertailukohtia lainojen ja takausten markkinaehtoisuuden 

selvittämiseksi niin kutsutulla markkinataloustoimijatestillä.  

 

Markkinataloustoimijaperiaatteen tarkoitus on havaita julkisiin sijoituksiin liit-

tyvä valtiontuki. Jos kunnan antamat lainat tai takaukset eivät anna etua, ne 

eivät ole valtiontukea vaan niissä noudetaan tavanomaisia markkinaehtoja. 

Jotta voidaan määrittää, onko julkisyhteisön sijoitus valtiontukea, on tarpeen 

arvioida, olisiko vastaavan kokoinen, tavanomaisissa markkinatalouden olo-

suhteissa toimiva yksityinen sijoittaja tehnyt kyseisen sijoituksen samoissa 

olosuhteissa.  

 

Raision Vuokra-asunnot Oy on pyytänyt lainasta indikatiivisen lainatarjouksen 

ja luottosopimuksen ehdot vastaavat yhtiön saamaa indikatiivista lainatar-

jousta, jolloin voidaan arvioida, että kuntalain edellyttämät edellytykset lainan 

myöntämiselle täyttyvät. Annettavan lainan pääoma on 7 000 000 euroa. Kau-
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pungille riittäväksi vakuudeksi on arvioitu 50 % lainan pääomasta eli kiinteis-

tövakuus (Raision Vuokra-asunnot Oy:n omistamien kiinteistöjen panttaus), 

arvoltaan 3 500 000 euroa. Lainan ei katsota vaarantavan kaupungin kykyä 

vastata laissa säädetyistä tehtävistä.  

 

 Takaisinmaksusuunnitelma on laadittu ja käyty läpi luotonantajan ja luoton-

saajan edustajan kanssa. 

 

 

Liitteet 1 Luottosopimus_Raision Vuokra-asunnot Oy 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää  

 

1) hyväksyä liitteenä olevan luottosopimuksen,  

 

2) laittaa päätöksen täytäntöön mahdollisesta muutoksenhausta huolimatta. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös  

Heikki Suominen ja Janne Laulumaa poistuivat esteellisinä kokouksesta tä-

män asian käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi. He ovat Raision Vuokra-asun-

not Oy:n hallituksen jäseniä (hallintolain 28 §:n 1 mom. 5 kohta, ns. yhteisö-

jäävi). 

 

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  

 

 

 

Tiedoksi   Raision Vuokra-asunnot Oy  

  Armi Peltonen, Talouspalvelut 

  Katja Koskinen, Talouspalvelut 

  Tiina Peltola, Talouspalvelut 

  Sanna Häkli, Talouspalvelut 

  Suvi Posio, Päätöksentekopalvelut 
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Vapaa-aikalautakunta § 13 1.2.2022 

 

 Asianro 899/02.02.00/2021 

§ 68 

Vapaa-aikalautakunnan valtionavustuksen määrärahaesitys vuodelle 2022  

 

Päätöshistoria 

 

Vapaa-aikalautakunta 1.2.2022 13 §  

 

 Talouspäällikkö Esa Ilanti 17.1.2022:  

 

Lounais-Suomen aluehallintovirasto (LSAVI/11310/2020) on myöntänyt Rai-

sion kaupungin kirjaston Leveleitä lukemalla -hankkeelle valtionavustusta 9 

000 euroa. Hankkeen toteutus tapahtuu vuonna 2022 ja vuodelle 2022 tulisi 

siirtää käyttämättä jäänyt 9 000 €. 

 

Tulot 

411052.3330 Muut tuet ja avustukset valtio 9 000 euroa 

 

Menot 

411052.4470 Muut palvelut 9 000 euroa  

 

 

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Leena Laakso 

 

Vapaa-aikalautakunta ehdottaa kaupunginhallitukselle ja edelleen valtuus-

tolle, että kaupunginhallitus/ -valtuusto hyväksyy esityksen mukaisesti valtion-

avustuksen siirron. 

  

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy valtionavus-

tuksen siirron esityksen mukaisesti. 

 

Päätös  

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
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 Asianro 234/12.00.00/2022 

§ 69 

Kehitysvammaisten koulun Mylly-Antin opetuksen järjestäminen 1.1.2023 alkaen 

 

Päätöshistoria 

 

Sivistyslautakunta 16.2.2022 24 § 

 

Sivistysjohtaja Leena Laakso 7.2.2022: 

 

Asian taustaa: 

 

Varsinais-Suomen alueella vaikeasti vammaisten oppilaiden opetuksesta toi-

minta-alueittain on huolehtinut Varsinais-Suomen erityishuoltopiirin kuntayh-

tymä KTO perussopimuksen mukaisesti 1.1.2010-31.12.2022. Kuntayhtymän 

jäsenkuntia ovat Aura, Kaarina, Kemiönsaari, Koski Tl, Kustavi, Laitila, Lieto, 

Loimaa, Marttila, Masku, Mynämäki, Naantali, Nousiainen, Oripää, Paimio, 

Parainen, Pyhäranta, Pöytyä, Raisio, Rusko, Salo, Sauvo, Somero, Taivas-

salo, Uusikaupunki ja Vehmaa. Turku on irrottautunut kuntayhtymän toimin-

nasta. Salo ja Uusikaupunki ovat ilmoittaneet, etteivät tarvitse enää koulun 

palveluita. Mylly-Antin koulu toimii Turun Runosmäen vuokrakiinteistössä 

osoitteessa Tiemestarinkatu 3 B. Koulussa on lukuvuonna 2022-2023 n. 30 

oppilasta 14 eri kunnasta: Kaarina (6), Raisio (4), Lieto, Naantali, Aura, Nousi-

ainen, Paimio, ja Pöytyä (2), Parainen, Pori, Säkylä, Kemiönsaari ja Mynä-

mäki (1). Turku järjestää turkulaisille oppilaille koulutuksen omissa yksiköis-

sään. 

 

Mylly-Antin koulussa annetaan peruskoulun erityisopetusta peruskouluikäisille 

kehitysvammaisille ja autistisille lapsille ja nuorille. Koulu sijaitsee Turussa. 

Perusopetus tukee vaikeimmin kehitysvammaisten ja autististen oppilaiden 

kasvua ja kehitystä heille sopivien opetus- ja kuntoutusmenetelmien avulla. 

Peruskoulua käyvillä toiminta-alueittain opiskelevilla oppilailla on pidennetty 

oppivelvollisuus, joka alkaa kuusivuotiaana. Mylly-Antin koulussa opetus on 

yksilöllistä toiminta-alueittain toteutettavaa ryhmämuotoista erityisopetusta. 

Ryhmäkoko on kuusi oppilasta luokkaa kohti. Luokassa työskentelee erityis-

luokanopettaja ja koulunkäynninohjaajia. Lisäksi koulussa työskentelee ohjaa-

jia, jotka vastaavat aamu- ja iltapäivätoiminnasta. Opetus suunnitellaan henki-

lökohtaisen opetussuunnitelman (HOJKS) mukaisesti. HOJKS päivitetään 

vuosittain havaintojen ja arviointien avulla huoltajien ja muiden yhteistyötaho-

jen kanssa. 

 

Yksikössä työskentelee rehtori, 5 erityisluokanopettajaa ja 22 koulunkäynnin 

ohjaajaa. Koulun toimintakulut katetaan pääosin valtionosuuksilla ja kotikunta-

korvauksilla. Näiden ylimenevät toimintakulut laskutetaan vuosittain käyttäjä-

kunnilta.  

 

Sote-uudistuksen myötä hyvinvointialueiden toiminnan käynnistyttyä koulun 

toiminnan järjestämisvastuu siirtyy kunnille. Kuntien sivistystoimenjohtajien ja 
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KTO:n neuvottelussa 3.6.2021 yhteisenä näkemyksenä oli, että koulun toimin-

taa on tärkeä jatkaa tarkoituksenmukaisissa tiloissa. Alueen kunnat lausuivat 

erityishuoltopiirille syksyllä 2021 koulun toiminnan järjestämisestä näkökul-

mansa. Kuntien yhteinen toivetila oli, että koulun toiminta voisi jatkua. Vaike-

asti vammaisten oppilaiden opetuksen järjestäminen keskitettynä palveluna 

on tarkoituksenmukaisin ja ennen kaikkea oppilaiden edun mukainen ratkaisu. 

Koulu tuottaa opetuspalveluita oppilaille, joiden määrä on kuntakohtaisesti 

pieni. Huonoimpana vaihtoehtona pidetään ratkaisua, jossa jokainen kunta 

vastaa omien kehitysvammaisten oppilaidensa opetuksesta omassa kunnas-

saan.  

 

Neuvotteluja järjestelyistä on käyty alueen sivistysjohtajien ja KTO:n kesken. 

Lounais-Suomen aluehallintoviraston johtaja Esko Lukkarinen on osallistunut 

asiantuntijana neuvotteluihin. Kuntaliiton asiantuntijoita on konsultoitu asian 

tiimoilta. Myös alueen kaupungin- ja kunnanjohtajat ovat keskustelleet järjes-

telyistä omissa tapaamisissaan. Neuvotteluja on loppuvaiheessa vaihtoehto-

jen tiivistyttyä käyty kahdesta ratkaisumallista. Neuvotteluja on käyty Kaarinan 

kaupunginjohtajan, sivistysjohtajan ja Raision kaupunginjohtajan ja sivistys-

johtajan kesken 2.2., 4.2. ja 9.2.2022 sekä Kaarinan sivistysjohtajan, johtavan 

rehtorin, erityisopetuksen koordinaattorin ja Raision sivistysjohtajan, opetuk-

sen kehittämispäällikön ja TOI-opetuksesta vastaavan rehtorin kesken eri ko-

koonpanoilla 3.1., 10.1. ja 4.2.2022. 

 

Järjestämisen vaihtoehdot: 

 

A) Raision kaupunki ottaa Mylly-Antin toiminnan vastuulleen 

 

Raisio ottaa koulun toiminnan omaksi toiminnakseen osaksi sivistys- ja va-

paa-aikatoimen palveluita. Koulun toiminta jatkuisi Runosmäen kiinteistössä 

määräajan (+/-5 vuotta) ja siirtyisi aikanaan uudisrakentamisen yhteydessä 

Raision pohjoisen alueen yhtenäiskoulun yhteyteen rakennettaviin tiloihin, joi-

hin sijoittuvat myös Raision TOI-opetuksen (toiminta-alueittain opiskelevien) 

Veitikanraitin 3 ryhmää. Näin kehitysvammaisten opetuksen tilat olisivat yh-

dessä paikassa perusopetuksen yhteydessä käyttäen osittain samoja tiloja 

muun perusopetuksen kanssa. Myös toiminnan integrointi on mahdollista so-

veltuvin osin. 

 

Raision ottaessa toiminnan omaksi toiminnakseen henkilöstö siirtyisi kokonai-

suudessaan liikkeenluovutuksella vanhoina työntekijöinä Raision työnteki-

jöiksi. Koulun toiminta jatkuisi 1.1.2023 nykyisellä henkilöstöllä nykyisessä 

Runosmäen toimitilassa. Toiminnan jatkuvuus ja tuttuus ovat oppilaiden ja 

perheiden kannalta etu ja niin henkilöstön kuin huoltajienkin toivetila. Näin 

myös yksikössä kertynyt ammatillinen osaaminen pystytään hyödyntämään 

koulun toiminnan jatkuessa. Koulun toiminnan kehittämisen tueksi on keskus-

teltu alueellisen asiantuntijaryhmän perustamisesta. 
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Raision ottaessa koulutuksen järjestämisen omaksi toiminnakseen tulee tur-

vata riittävä hallinnon resurssi lisääntyviin toimintoihin. Käyttäjäkuntien lasku-

tukset ja muut hallinnolliset työt siirtyisivät Raision sivistys- ja vapaa-aikatoi-

mialan hallinnon tehtäviksi. Nykyisen toiminnan tuotot ja kulut vuosilta 2018-

2020 esitetään oheismateriaalissa. 

 

Liikkeenluovutuksen yhteydessä Raision kaupungille siirtyvät myös tarvittavat 

sopimukset koulukuljetusten sekä tukipalveluiden järjestämiseksi Runosmäen 

koulukiinteistössä (mm. ruokahuolto, siivous, vuokralaisen vastuulle kuuluvat 

kiinteistönhuoltotehtävät). Koulu toimii vuokratiloissa, joten liikkeen luovutuk-

sella ei siirry kaupungille kiinteistöä ja tarkoituksena on tehdä tiloista vuokra-

sopimus viiden vuoden määräajaksi.  

 

Raision ottaessa seudullisen toiminnan järjestettäväkseen käyttäjäkuntien las-

kutuksella tulee kattaa Raisiolle toiminnan järjestämisestä aiheutuvat lisäku-

lut, joita valtionosuuksilla ja kotikuntakorvauksilla ei kateta. Näin on toimittu 

myös KTO:n toimiessa koulutuksen tuottajana.  

 

B) Mylly-Antin toiminta järjestetään yhteistyössä Raision ja Kaarinan kaupun-

kien toimesta 

 

Yhteistyömallissa Kaarina ja Raisio ottaisivat koulun toiminnan vastuulleen 

kahden opetuksenjärjestäjän toimesta koulun toiminnan jatkuessa Runosmä-

essä määräajan, esim. viiden vuoden ajan ja sen jälkeen siirtyen Kaarinaan ja 

Raisioon kahdeksi erilliseksi yksiköksi uudisrakennuskohteiden yhteydessä 

rakennettaviin tiloihin. Kahden opetuksenjärjestäjän mallissa hallinnon järjes-

täminen on neuvotteluissa todettu riskialttiiksi toiminnan johtamisen järjestely-

jen kannalta. Vastuut ja tehtävänjaot tulisi sopia erittäin tarkasti ja käytännön 

arjen ongelmatilanteet ovat mahdollisia. Henkilöstö ei tässä mallissa siirtyisi 

liikkeenluovutuksella, vaan Kaarina ja Raisio rekrytoisivat henkilöstön erik-

seen. Hallinnon järjestämiseksi tulisi kumpaankin kuntaan palkata tätä varten 

resurssia. 

 

 

Asiaa on esitelty sivistyslautakunnalle 19.1.2022 ja kaupunginhallitukselle 

24.1.2022 ajankohtaisissa asioissa. Sivistyslautakunta pyysi kuntayhtymän 

perustamisen selvittämistä koulun toiminnan järjestäjäksi. Näin pienen yksi-

kön toiminnan järjestämiseksi ei ole realistista perustaa kuntayhtymää, jolla ei 

ole muita tehtäviä. 

 

Raision päättäjiä on käynyt tutustumassa Mylly-Antin koulun toimintaan 31.1. 

ja 4.2.2022. 

 

Valmistelun jatkamiseksi asia tuodaan tässä vaiheessa sivistyslautakunnan ja 

kaupunginhallituksen käsiteltäväksi. Mikäli toimielimet puoltavat liikkeenluovu-

tuksen valmistelun jatkamista, liikkeenluovutuksen käytännön toteuttamiseen 

liittyvät toimenpiteet tuodaan kaupunginhallituksen hyväksyttäväksi myöhem-

min kevään 2022 aikana. 
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Raision kaupungin viranhaltijavalmistelun yhteinen näkemys on, että vaihto-

ehto A, jossa Mylly-Antin toiminta otetaan osaksi sivistys- ja vapaa-aikatoi-

mialan koulutointa, on niin oppilaiden, henkilöstön kuin Raision kaupunginkin 

kannalta perustelluin ja ensisijainen vaihtoehto. 

 

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Leena Laakso 

 

1. Sivistyslautakunta hyväksyy valmistelun jatkamisen Mylly-Antin koulun 

toiminnan siirtämiseksi liikkeenluovutuksella osaksi Raision koulutointa,  

2. sivistyslautakunta lähettää asian edelleen hallituksen valmisteltavaksi ja  

3. sivistyslautakunta pyytää Mylly-Anttiin oppilaita nyt lähettäneitä kuntia 

vastaamaan Raision kaupunginhallitukselle, sitoutuvatko ne esityslista-

tekstissä kuvatulla tavalla ostamaan nykyisenkaltaista palvelua Raision 

kaupungilta, mikäli Raision kaupunki ottaa toiminnan tuottamisvastuun. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti kokouksessa. 

 

Päätös Jukka Rantala teki seuraavan esityksen: Sivistyslautakunta hyväksyy valmis-

telun jatkamisen siten, että aloitetaan selvitys ja valmistelut nykyisenkaltaisten 

palveluiden tuottamisesta Raisiossa, raisiolaisille palveluntarvitsijoille. Esitys 

raukesi kannattamattomana. 

 

Sivistysjohtajan päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

Pöytäkirja tarkastettiin tämän asian osalta heti kokouksessa. 

 

 

Oheismateriaali  2 Mylly-Antin koulu talouden tiivistelmä 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus 

 

1. hyväksyy valmistelun jatkamisen Mylly-Antin koulun toiminnan siirtä-

miseksi liikkeenluovutuksella osaksi Raision koulutointa 

2. oikeuttaa kaupunginjohtajan tai määräämänsä käymään tarvittavat neu-

vottelut liikkeenluovutuksen toteuttamiseksi Varsinais-Suomen erityishuol-

topiirin kanssa siten, että lopullinen päätös liikkeenluovutuksen toteutta-

miseksi voidaan tuoda kaupunginhallituksen käsittelyyn kevään 2022 ai-

kana 

3. oikeuttaa kaupunginjohtajan tai määräämänsä käymään neuvottelut sopi-

muksen laatimiseksi niiden kuntien kanssa, jotka ovat nyt lähettäneet op-

pilaita Mylly-Antin kouluun siten, että kaupunginhallitus voi osaltaan hy-

väksyä sopimuksen kevään 2022 aikana 

 

Päätös  
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Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
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 Asianro 251/00.01.01/2022 

§ 70 

Asianhallintajärjestelmän päivitys ja siirtyminen keskitettyyn kirjaamoon  

 

 

Hallintojohtaja Suvi Posio, tiedonhallinta-asiantuntija Anu Eriksson ja hallinto-

asiantuntija Sanna Tammilehto: 

 

Vuoden 2021 aikana on valmisteltu Raision kaupungin asianhallintajärjestel-

män päivitystä. Asianhallintajärjestelmässä tallennetaan ja käsitellään kau-

pungin asiakirjat sekä valmistellaan ja julkaistaan viranhaltijapäätökset, esi-

tyslistat ja pöytäkirjat. Nykyinen versio D360 on monilta osin vanhentunut ja 

1.3.2022 otetaan käyttöön saman järjestelmätoimittajan tarjoama päivitetty 

versio Dynasty10. Uusi versio on teknisiltä ratkaisuiltaan modernimpi ja sisäl-

tää monia tiedonhallintaa parantavia ominaisuuksia.  

Nämä ominaisuudet mahdollistavat sähköisen tiedon elinkaaren hallinnan. 

Uuteen järjestelmään on integroitu mm. kaupungin tiedonohjausjärjestelmä 

(TOJ), joka ohjaa määräajan säilytettävien asiakirjojen oikea-aikaista hävittä-

mistä. Loppuvuonna toteutettavan sähköisen arkiston hankinnan jälkeen, TOJ 

ohjaa myös pysyvästi säilytettävien asiakirjojen arkistointia. Tämä mahdollis-

taa luopumisen monien asiakirjojen tulostamisesta paperille. Asianhallintajär-

jestelmän versiopäivitys onkin tärkeä askel kohti kokonaan sähköisiä toiminta-

prosesseja, sähköistä asiakirjatiedon käsittelyä ja sähköistä säilyttämistä. 

Suurin vaikutus uuden version käyttöönotolla on kaupungin asiakirjahallinnon 

parissa työskentelevien kannalta, mutta järjestelmäpäivityksen yhteydessä on 

myös mahdollista toteuttaa muutoksia, jotka näkyvät kaupunkilaisille, luotta-

mushenkilöille ja sidosryhmille. Seuraavassa on kuvattu lyhyesti keskeiset 

ulkoisesti näkyvät muutokset. 

Pöytäkirjojen ja sopimusten allekirjoittaminen sähköisesti 

Dynasty10-ohjelman käyttöönoton myötä asiakirjoja voidaan allekirjoittaa säh-

köisesti. Maaliskuun aikana siirrytään toimielinten pöytäkirjojen osalta siihen, 

että toimielimen pöytäkirja allekirjoitetaan ja tarkastetaan sähköisesti vahvaa 

tunnistautumista käyttäen. Pöytäkirjan allekirjoittaja ja tarkastaja voi valin-

tansa mukaan käyttää tunnistautumisessa esimerkiksi pankkitunnuksia tai 

mobiilivarmennetta. Sähköisen allekirjoituksen käyttöönoton myötä Raision 

kaupungin laatimia sopimuksia voidaan allekirjoittaa samalla tavoin sähköi-

sesti vahvalla tunnistautumisella. Lisäksi kaupungin omat viranhaltijat voivat 

allekirjoittaa viranhaltijapäätöksiä sähköisesti.  

Kunkin toimielimen sihteeri tiedottaa tarkemmin toimielimen jäseniä siitä, mil-

loin siirtyminen pöytäkirjojen sähköiseen allekirjoittamiseen ja tarkastamiseen 

tapahtuu ja antaa tarkemmat ohjeet. 

Viranhaltijapäätösten julkaisu 
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Tähän asti Raision kaupungin viikon aikana tehdyt viranhaltijapäätökset on 

julkaistu aina perjantaisin. Maaliskuun alusta alkaen viranhaltijapäätökset jul-

kaistaan samana päivänä kuin päätös allekirjoitetaan. Otto-oikeuden alaiset 

päätökset julkaistaan nykyisen käytännön mukaisesti jatkossakin kaupungin 

internet-sivuilla oikaisuvaatimusajaksi ja tehdyt päätökset raportoidaan nyky-

käytännön mukaisesti toimielimille. Kuntalain mukaisesti otto-oikeutta on käy-

tettävä päätöksen oikaisuvaatimusaikana, joka on 14 päivää päätöksen julkai-

susta kuntalaisten osalta sekä 14 päivää päätöksen tiedoksisaannista asian-

osaisten osalta. Toimielimen jäsenten on tarkoituksenmukaista seurata toi-

mielimen alaisten viranhaltijoiden tekemiä päätöksiä internet-sivuilla viikoit-

tain.  

Siirtyminen keskitettyyn kirjaamoon 

Maaliskuun alusta siirrytään keskitettyyn kirjaamoon ja luovutaan toimialakoh-

taisista kirjaamoista. Tämä vaikuttaa erityisesti kaupungin sisäisiin prosessei-

hin ja hallinnollisten tehtävien työnjakoon. Ulkoisesti uuden toimintamallin nä-

kyvin muutos on se, että Raision kaupungin eri toimialojen erillisistä kirjaamo-

jen sähköpostiosoitteista luovutaan ja 1.3.2022 alkaen Raision kaupungin kir-

jaamon sähköpostiosoite on kirjaamo@raisio.fi, käyntiosoite Nallinkatu 2 ja 

postiosoite PL 100, 21201 Raisio. Kaupungille osoitettu virallinen posti sekä 

kirjattavaksi tarkoitetut asiat toimitetaan jatkossa toimialasta riippumatta 

edellä mainittuun kirjaamon osoitteeseen. Kirjaamisen jälkeen aineisto toimi-

tetaan eteenpäin toimialoille ja valmistelijoille. Kuntalaisten ja muiden kaupun-

gin hallinnon asiakkaiden näkökulmasta uudistus tuo selkeyttä asiointiin to-

teuttamalla ns. ”yhden luukun periaatetta”, jossa kirjaamopalvelut ovat jat-

kossa saatavissa yhdestä osoitteesta. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus merkitsee esityslistatekstissä kuvatut toimenpiteet tiedoksi, 

hyväksyy ne osaltaan sekä lähettää asian kaupungin muille toimielimille tie-

doksi. 

 

Päätös  

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  

 

 

 

Tiedoksi   Toimielimet  

 

 
 

mailto:kirjaamo@raisio.fi
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 Asianro 263/01.04.00/2022 

§ 71 

Oppilashuollon henkilöstön siirto sosiaali- ja terveystoimialaan 

 

 

 Henkilöstöjohtaja Piia Syvänen, sivistysjohtaja Leena Laakso ja sosiaali- ja 

terveysjohtaja Juha Sandberg: 

 

Raision kaupungin sosiaali- ja terveydenhuollon palveluksessa oleva henki-

löstö siirtyy kokonaisuudessaan 1.1.2023 Varsinais-Suomen hyvinvointialu-

een palvelukseen, joka ottaa tuottamisvastuun niistä tehtävistä, joissa asian-

omainen henkilö on ollut ennen siirtymistä. 

 

Hyvinvointialueen vastuulle siirtyy myös opiskeluhuollon psykologi- ja kuraat-

toripalvelut. 

 

Siirto on perusteltua tehdä 1.4.2022 alkaen, jotta henkilöstöllä on aikaa pereh-

tyä sosiaalitoimen toimintakulttuuriin ja työkäytänteisiin nykyisen lainsäädän-

nön ja rakenteen aikana, kun valtakunnallinen hyvinvointialueen uudistus ei 

vielä ole astunut voimaan. Näin muutoksiin sopeutumiselle on enemmän 

mahdollisuuksia ja hyvinvointialueelle siirtymistä voidaan valmistella yhdessä 

oppilas- ja opiskeluhuollon henkilöstön kanssa. 

 

Sosiaali- ja terveystoimialaan siirtyvän oppilashuollon henkilöstön määrä on 

yhteensä 16 henkilöä, 9 kuraattoria ja 7 psykologia. 

 

Asiasta on järjestetty yhteistoimintalain mukainen neuvottelu 17.2.2022 työn-

tekijöitä edustavan järjestön kanssa (Juko). Neuvottelussa päästiin yksimieli-

seen tulokseen.   

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

1. hyväksyä sosiaali- ja terveystoimialaan siirtyvän oppilashuollon henkilös-

tön liittyvän yhteistoimintaneuvottelutuloksen, 

2. siirtää opiskeluhuollon henkilöstön, 9 kuraattoria ja 7 psykologia sosiaali- 

ja terveystoimialaan 1.4.2022 alkaen. 

 

Päätös  

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  

 

 

 

Tiedoksi   Juha Sandberg, Sosiaali- ja terveystoimiala  

  Henkilöstöpalvelut 
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 Asianro 710/00.04.00/2021 

§ 72 

Selvitys koskien sosiaali- ja terveyspalvelujen sekä pelastustoimen tehtävien, 

henkilöstön ja tietojen siirtoa Varsinais-Suomen hyvinvointialueelle 

 

 

Kaupunginjohtaja Eero Vainio: 

 

Laki sosiaali- ja terveydenhuoltoa ja pelastustoimea koskevan uudistuksen 

toimeenpanosta ja sitä koskevan lainsäädännön voimaanpanosta (616/2021, 

jäljempänä ”voimaanpanolaki”) edellyttää, että kunnan on tehtävä helmikuun 

2022 loppuun mennessä selvitys hyvinvointialueelle tarkoitetuista sosiaali- ja 

terveydenhuollon ja pelastustoimen käytössä olevista toimitiloista, siirtyvästä 

irtaimesta omaisuudesta, sopimuksista ja vastuista. Samoin kunnan tulee an-

taa arvio siirtyvän henkilöstön määrästä, palkkakuluista ja lomapalkkavelasta. 

Hyvinvointialue voi pyytää myös muita, tarpeelliseksi katsomiaan lisäselvityk-

siä ja asiakirjoja.  

 

Varsinais-Suomen hyvinvointialue on toimittanut joulukuussa 2021 tietopyyn-

nön voimaanpanolain mukaisten tietojen toimittamiseksi hyvinvointialueelle. 

Tämän jälkeen hyvinvointialue on toimittanut erikseen tietopyynnöt koskien 

siirtyvien toimintojen asiakirjahallintoa ja arkistotiloja sekä yhteisöavustuksia.  

 

Selvitys on annettava viimeistään 28.2.2022 klo 14 ja sitä ennen se on käsi-

teltävä kunnan hallintosäännön mukaisessa toimielimessä. Raision kaupungin 

osalta selvityksen antaa kaupunginhallitus. Kunnan on täydennettävä annet-

tua selvitystä viimeistään 30.6.2022, jos toimitiloissa, siirtyvässä omaisuu-

dessa tai sopimuksissa on tapahtunut olennaisia muutoksia selvityksen anta-

misen jälkeen ja jos hyvinvointialue katsoo selvityksen täydentämisen tarpeel-

liseksi.  

 

Kaupunginhallitukselle esiteltiin seminaarissa 7.2.2022 selvitystyön edisty-

mistä. Kaupunginhallitukselle 7.2.2022 esitetty materiaali on nähtävillä kau-

punginhallituksen sähköisessä työtilassa.  

 

Tietopyynnössä on annettu tarkemmat ohjeet siitä, missä muodossa hyvin-

vointialue tarvittavat tiedot tässä vaiheessa tarvitsee. Tietopyyntöihin vasta-

taan täyttämällä hyvinvointialueen toimittamia excel-pohjia sekä tallentamalla 

sopimusaineistoa hyvinvointialueen tietojärjestelmään. Annettavat selvitykset 

ovat laajoja ja osaan annettavista selvityksistä sisältyy henkilötietoja ja sa-

lassa pidettäviä tietoja. 

 

Siirtyvä irtain omaisuus 

 

Siirtyvään irtaimeen omaisuuteen kohdennetulla tietopyynnöllä on pyydetty 

ensisijaisesti erittelyä omaisuudesta, jolla on tasearvoa. Tämän lisäksi on pyy-
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detty erittelyä kalustosta, jotka on hankittu leasing-rahoituksella. Samalla lo-

makkeella pyydetään tiedot myös mahdollisista siirtyvistä testamentti- tai lah-

joitusvaroista, varastoista, takauksista, osakkeista ja osuuksista, keskeneräi-

sistä investoinneista sekä muusta omaisuudesta. Tässä vaiheessa ei toimi-

teta luetteloa irtaimistosta, jolla ei ole tasearvoa. Lisäksi lääkinnällisistä lait-

teista kerätään tieto myöhemmin erikseen lääkintälaitteita koskevien rekiste-

röintivaatimusten takia.  

 

Selvityksiä on valmisteltu hyvinvointialueen antamien ohjeiden mukaisesti. 

Luovutettavien tietojen kokoaminen on vielä osittain kesken ja tietoluovutus-

ten sisällöt voivat vielä muuttua.  

 

Siirtyvät sopimukset 

 

Hyvinvointialue on tietopyynnössään edellyttänyt, että kunnat tallentavat siirty-

vät sopimukset hyvinvointialueen tietojärjestelmään (Tweb). Tallennustyö on 

käynnissä ja tavoitteena on, että valtaosa hyvinvointialueelle siirtyvistä sopi-

muksista on tallennettu järjestelmään 28.2.2022 mennessä. Sopimusten tal-

lentamisen ohella järjestelmään kirjataan hyvinvointialueen ohjeistamalla ta-

valla sopimuksia koskevia metatietoja. Metatietoja ja sopimuksia tullaan täy-

dentämään kevään 2022 aikana.  

 

Sote-toimialalta siirtyy noin 350 kappaletta erilaisia sopimuksia. Sopimustyypit 

vaihtelevat, pääosin sote-toimialan sopimukset ovat leasing-sopimuksia, pal-

velujen ostosopimuksia, ICT-sopimuksia, hankesopimuksia ja erilaisia yhteis-

työsopimuksia. Muualta kuin sote-toimialalta siirtyy lukumääräisesti eniten eri-

laisia laitteiden leasing-sopimuksia ja vuokrasopimuksia.  

 

Selvitystä tehtäessä on myös huomioitu koko kaupunkia koskevat sopimuk-

set, jotka ovat osittain sote-toimialan käytössä ja jotka ovat toiminnan keskey-

tyksettömän jatkon kannalta tärkeitä. Tällaiset sopimukset saattavat jakaantua 

kaupungin ja hyvinvointialueen kesken. Näitä sopimuksia ovat esimerkiksi yh-

teishankintasopimukset ja yhteiskäyttöisiä ICT-järjestelmiä koskevat sopimuk-

set. Hyvinvointialueen ja kaupungin on erikseen neuvoteltava koko kaupunkia 

koskevien sopimusten mahdollisesta jakaantumisesta. Selvitystä tarkenne-

taan näiltä osin 30.6.2022 mennessä. 

 

Selvitystä siirtyvistä sopimuksista tullaan täydentämään niiden siirtyvien sopi-

musten osalta, jotka tehdään 28.2.2022 jälkeen.  

 

Siirtyvää henkilöstöä ja palvelussuhdeasioita koskevat tiedot 

 

Henkilöstötietojen luovuttamista on käsitelty yhteistoimintalain mukaisessa 

neuvottelussa 20.12.2021 ja yhteistyötoimikunnan kokouksessa 16.2.2022. 

 

Yhteistyötoimikunnalla ei ollut huomautettavaa tietojen luovutuksen osalta. 

Yhteistoimintamenettely hyvinvointialueen valmistelun edellyttämästä selvityk-

sestä on käyty. 
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Henkilö- ja vakanssitietojen lisäksi Varsinais-Suomen hyvinvointialueelle toi-

mitetaan yhteenveto mm. erilaisista Raision kaupungin paikallisista sopimuk-

sista. 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen henkilöstö siirtyy kokonaisuudessaan Varsinais-

Suomen hyvinvointialueelle. Tässä vaiheessa henkilöstöpalveluista luovute-

taan arviot siirtolistalle tulevasta henkilöstömäärästä ja henkilökustannuksista. 

Tukipalveluhenkilöstön osalta on huomioitu 50 % tai yli 50 % sote-työtehtäviä 

tekevä henkilöstö. 

 

Henkilöstön osalta annetaan arvio siirtyvän henkilöstön määrästä (arviolta 

noin 700 henkilöä), henkilöstökuluista (arvio 37.172.279 €/vuosi sisältäen si-

vukulut) ja lomapalkkavelasta (arvio 4 264 364 € sisältäen sivukulut). Siirtyvän 

henkilöstön lukumäärä (noin 700 henkilöä) sisältää myös määräaikaiset pal-

velussuhteet. Siirtyvän henkilöstön osuus koko Raision kaupungin henkilöstö-

määrästä on noin 40 %. (700/1700). Tukipalveluista siirtyy noin 50 henkilöä. 

Siirtyvän henkilöstön määrä tarkentuu vuoden 2022 aikana.  

 

Toimitiloja koskevat tiedot vuokrasopimusten muodostamiseksi 

 

Voimaanpanolain 22 §:n mukaan toimitilat siirtyvät hyvinvointialueen hallin-

taan 1. päivänä tammikuuta 2023. Hyvinvointialue ja kunta tekevät sosiaali- ja 

terveydenhuollon sekä pelastustoimen käytössä olevien toimitilojen hallin-

nasta vuokrasopimuksen siten, että se on voimassa vähintään 31 päivään 

joulukuuta 2025 asti (siirtymäkausi). 

 

Hyvinvointialueella on oikeus pidentää vuokrasopimuksen voimassaoloa yh-

dellä vuodella ilmoittamalla siitä kaupungille viimeistään 12 kuukautta ennen 

vuokrasopimuksen voimassaoloajan päätymistä. Toimitiloja voi siirtyä hyvin-

vointialueen hallintaan myös kaupungilta siirtyvän vuokrasopimuksen nojalla 

(esim. aluepelastuslaitokselle pitkällä vuokrasopimuksella vuokratut raken-

nukset). Siirtymäkauden ajan kunnan ja hyvinvointialueen välinen vuokra 

määräytyy valtioneuvoston asetuksen mukaisesti (asetusta ei ole vielä an-

nettu). 

 

Toimitiloja, jotka siirtyvät hyvinvointialueen hallintaan vuokrasopimuksin on 

Raisiosta 51 kappaletta (yhteensä 26.910 htm2). Neuvotteluja hyvinvointialu-

een kanssa laadittavista vuokrasopimuksista on tarpeen käydä mm. sosiaali-

sin perustein vuokrattavien asuntojen osalta. Toimitiloja, jotka siirtyvät hyvin-

vointialueen hallintaan vuokrasopimuksin Ruskon kunnan yhteistoimintasopi-

mukseen liittyen on 9 kappaletta (yhteensä 3.975 htm2). 

 

Tiloihin kuuluva irtaimisto siirtyy hyvinvointialueen omistukseen voimaanpa-

nolain 23 §:n mukaan korvauksetta. Jos tiloihin sisältyy kiinteiksi luokiteltavia 

laitteita/rakenteita, niin ne eivät siirry hyvinvointialueelle, vaan ne sisältyvät 

tilavuokraan. 
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Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus 

 

1. toteaa, että voimaanpanolain 26 §:n mukaiset selvitykset siirtyvästä omai-

suudesta, sopimuksista, vastuista ja vuokrattavista tiloista, asiakirjahallin-

nosta ja arkistotiloista sekä arviot siirtyvän henkilöstön määrästä, palkka-

kuluista ja lomapalkkavelasta, on tehty esityslistassa kuvatulla tavalla 

 

2. valtuuttaa kaupunginjohtajan tai hänen määräämänsä toimittamaan selvi-

tyksen hyvinvointialueelle ja tekemään selvitykseen vaadittavat täyden-

nykset selvityksen antamisen jälkeen 30.6.2022 mennessä. 

 

Päätös  

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
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 Asianro 500/00.01.01/2021 

§ 73 

Hallintosäännön muutokset 

 

 

Hallintojohtaja Suvi Posio: 

 

Kaupungin uuden organisaatiorakenteen mukainen uusi hallintosääntö tuli 

voimaan 1.8.2021. Hallintosäännön käytännön soveltamisen yhteydessä on 

havaittu joitain tarkennus- ja muutostarpeita, jotka tuodaan nyt toimielinten 

käsiteltäväksi. Tässä vaiheessa ei ole tarkoitus tehdä merkittäviä sisällöllisiä 

muutoksia, vaan nyt esitetyt muutokset ovat lähinnä mittavan uudistuksen tek-

ninen ”korjaussarja”. Hallintosääntö on kunnan toimintaa ohjaava sääntö, joka 

on pakollinen ja jonka vähimmäissisältö on määritelty kuntalaissa. Hallinto-

säännöllä valtuusto delegoi toimivaltaansa kunnan muille viranomaisille ja val-

tuusto päättää hallintosäännön muuttamisesta.  

 

Hallintosäännön muutosten valmistelu ja keskeisimmät muutokset 

 

Syksyllä 2021 on kerätty palautetta kaupungin eri yksiköiltä uuden hallinto-

säännön toimivuudesta ja saadun palautteen johdosta työstettyjä muutoksia 

on käsitelty useaan kertaan kaupungin johtoryhmässä ja muutoksia on esitelty 

kaupunginhallitukselle 24.1.2022.  

 

Hallintosääntöön ei esitetä merkittäviä muutoksia toimielinten tehtäviin. Nyt 

käsiteltävänä olevat muutokset koskevat kaupungin hallinnollisten toimintojen 

selkeyttämistä ja hallinnollisen prosessin sujuvoittamista. Hallintosääntöön 

tehdyt viranhaltijoiden valtuuksia koskevat täsmennykset koskevat lähinnä 

sellaisia tehtäviä, jotka olivat täyttämättä hallintosäännön uudistusvaiheessa 

keväällä 2022 ja tässä yhteydessä näiden viranhaltijoiden hallintosäännön 

mukaiset valtuudet on mahdollista päivittää vastaamaan nykyistä tarvetta.  

 

Uuden hallintosäännön soveltamisen yhteydessä on havaittu tarkistamisen 

tarvetta koskien henkilöstöhallinnollista päätöksentekoprosessia. Nyt esite-

tyillä muutoksilla tavoitteena on, että työsuhteisia palvelussuhteita koskevat 

päätökset tehdään pääsääntöisesti viranhaltijoiden toimesta, kun kyseessä on 

hyväksytyn talousarvion puitteissa tehtävä päätös. Sen sijaan talousarvioon 

kuulumattomat uudet vakanssit ja kustannuksia kasvattavat vakanssimuutok-

set tuotaisiin jatkossakin toimielimiin käsiteltäväksi.  

 

Uudistetussa hallintosäännössä ei juurikaan muutettu hankintojen tekemiseen 

liittyviä toimivaltuuksia ja sääntömääräyksiä. Hallintosäännön hankintojen 

suorittamista koskevia määräyksiä esitetään muutettavaksi hankintaproses-

sien kehittämiseksi. Muutosten tavoitteena on, että rutiiniluontoiset hankinta-

asiat hoidettaisiin viranhaltijapäätöksillä ja toimielinkäsittelyissä voitaisiin vas-

taavasti keskittyä strategisesti merkittävimpien hankintojen ohjaamiseen. 

Oheismateriaalina on suppea vertailu kuntien nykyisistä hankintavaltuuksista.  
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Uudistetussa hallintosäännössä ei myöskään juurikaan muutettu konsernioh-

jaukseen liittyviä määräyksiä ja jo tuolloin tunnistettiin, että hallintosäännön 

konserniohjausta koskevat määräyksiä on tarpeen päivittää. Tässä yhtey-

dessä esitetään tehtäväksi muutamia tarkennuksia konserniohjausta koske-

viin määräyksiin, joilla pyritään selkeyttämään konserniohjauksen työnjakoa.  

 

Hallintosäännön muutosehdotukset on tarkemmin eritelty ja perusteltu oheis-

materiaalina olevassa taulukossa. Hallintosäännön muutosehdotukset ovat 

kirjoitettuna sääntötekstiin oheismateriaalina sekä muutosmerkinnöin että il-

man muutosmerkintöjä olevana versiona.  

 

Hallintosäännön kehittäminen jatkossa 

 

Sote-uudistuksen johdosta kaupungin organisaatiosta poistuu sote-toimiala 

1.1.2023 alkaen ja muutos vaikuttaa olennaisesti kaupungin tehtäviin ja orga-

nisaatioon. Tämän johdosta hallintosääntöä on syksyn 2022 aikana muutet-

tava siten, että muutettu hallintosääntö voi tulla voimaan 1.1.2023. Tämä hal-

lintosäännön sisällön kannalta merkittävän muutoksen valmistelu on tarpeen 

toteuttaa tiiviissä yhteistyössä luottamushenkilöiden ja viranhaltijoiden 

kanssa. Samassa yhteydessä voidaan toteuttaa tarvittavia muutoksia esimer-

kiksi omistajaohjausta koskeviin määräyksiin.  

 

 

Oheismateriaali  3 Hallintosääntö 17.2.2022 

 4 Hallintosääntö muutosmerkinnöin 

 5 Koonti ehdotetuista muutoksista 17.2.2022 

 6 Hankintavaltuudet, vertailu 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy muutetun 

hallintosäännön oheismateriaalin mukaisesti. 

 

Päätös  

Kaupunginjohtaja täydensi päätösehdotustaan siten, että hallintosääntöön 

tehdään lisäksi seuraavat muutokset: 

 

37 §, sivistysjohtajan tehtävistä poistetaan: 

8. johtaa oppilashuollon ohjausryhmää 

 

37 §, hallintojohtajan tehtäviin lisätään: 

2. vastaa kaupungin hankintaprosessien ohjaamisesta ja kehittämisestä 

 

Kaupunginjohtajan täydennetty päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti 
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 Asianro 183/01.01.00/2022 

§ 74 

Tilapalvelun / rakennusten kunnossapidon kirvesmiehen vakanssin 632006 nimik-

keen muutos talotekniikan asiantuntijaksi 

 

 

 Kiinteistöpäällikkö Ari Jalonen: 

 

Tilapalvelun / rakennusten kunnossapidon kirvesmies on irtisanoutunut eläk-

keelle siirtymisen johdosta loppuvuodesta 2021. Työsuhteinen vakanssi on 

jätetty toistaiseksi tyhjäksi organisaatiouudistuksesta ja tarvekartoituksesta 

johtuen.  

 

Rakennusten kunnossapidossa todetaan olevan riittävät henkilöstöresurssit 

tällä hetkellä. Tilapalvelun henkilöstön tulevat eläköitymiset vuoden 2023 ai-

kana lisäävät resurssivajetta suunnittelu- ja rakennuttamisyksikössä. Talonra-

kentamisohjelmassa vuosina 2022 – 2026 on useita suuria talonrakennus-

hankkeita (mm. Tiedonpuiston koulu), sisäilma- ja peruskorjauksia ja ylläpito-

tehtäviä, joiden talotekniikkajärjestelmien suunnittelu ja rakennuttaminen sekä 

hankkeisiin perehtyminen tarvitsevat ammattitaitoista henkilöstöä. Lisäksi ta-

lotekniset järjestelmät laajentuvat ja kehittyvät vuosittain, näiden ylläpito ja 

kehittäminen vaativat resursseja.  

 

Lisäresursseja tulee kohdentaa Tilapalvelun suunnittelu- ja rakennuttamisyk-

sikköön, jotta hankkeiden eteenpäinvieminen tapahtuu mahdollisimman riskit-

tömästi. Nykyinen kirvesmiehen vakanssi voidaan muuttaa talotekniikan asi-

antuntijan vakanssiksi. Määrärahalisäystä ei tarvita.  

 

 

Liitteet 2 Talotekniikan asiantuntija_vakanssin perustiedot 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää muuttaa tilapalvelun / rakennusten kunnossapidon 

kirvesmiehen vakanssin, vakanssinro 632006 talotekniikan asiantuntijaksi 

1.3.2022 alkaen. 

 

Päätös  

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

Tiedoksi   Ari Jalonen, Tilapalvelut  

  Timo Oja, Infrapalvelut 

  Henkilöstöpalvelut 
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 Asianro 212/10.00.00.02/2022 

§ 75 

Kaavoitusohjelma 2022 - 2024 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunkikehitysjaosto 14.2.2022 5 § 

 

Kaupunkikehitysjohtaja Samu Mattila 9.2.2022: 

 

Kaavoitusohjelma 2022–2024 sisältää kaupunkikehittämisen kannalta useita 

merkittäviä maankäytön suunnittelukohteita, jotka koskevat sekä kaupungin 

ydinkeskustan että sitä ympäröivien asuin- ja työpaikka-alueiden asemakaa-

voitusta. 

 

Vuoden 2022 asemakaavahankkeista merkittävässä roolissa ovat Raision 

keskustan lisäksi satama-alueen suunnittelun ja asemakaavatyön aloittami-

nen sekä Pirilänlaakson uusi asemakaava-alue.  

 

Keskustan asemakaavoitus jatkaa uutena hankkeena vuoden 2021 aikana 

päättynyttä E18 Keskikaupungin kaavatyötä ja keskustan kehittämistä. 

 

Uusien asuinalueiden kaavahankkeista tärkeimpiä ovat Pirilänlaakson ja Kert-

tulanmäen asemakaavat. Uusia työpaikka-alueita ei tule vireille tämän kaavoi-

tusohjelman myötä. 

 

Asemakaavahankkeita on vireillä yhteensä noin 22 kappaletta. Uusia hank-

keita tulee kaavoituskatsauksessa vireille neljä. 

 

Kaupungin hyväksytyn strategian mukaisesti uudet kaavoitettavat asuntoalu-

eet tiivistävät kaupunkirakennetta, sijoittuvat hyvien liikenneyhteyksien var-

relle sekä ylläpitävät monipuolista tonttitarjontaa. Kaupungin kaavoitusoh-

jelma noudattelee myös kaupunkikehitysjaoston hyväksymää linjausta kau-

pungin strategisten kehittämisalueista. 

  

Kaavahankkeiden yksityiskohtaisemmat tavoitteet on kirjattu kaavoitusohjel-

man tekstiosuuteen. 

  

Kaavoitusohjelman pohjalta laaditaan vuotuinen kaavoituskatsaus, joka jul-

kaistaan sähköisesti sekä erillisjakeluna raisiolaisiin kotiosoitteisiin. 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunkikehitysjaosto esittää, että kaupunginhallitus hyväksyy kaavoitusoh-

jelman vuosille 2022–2024 ohjeellisena noudatettavaksi. 

 

Päätös Keskustelun kuluessa Niko Toivonen teki seuraavat kolme ehdotusta: 
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- Alueesta Kantokangas 3 vähintään puolet kaavoitetaan virkistysalueeksi. 

 

- Mustikkamäki poistetaan kaavoitusohjelmasta kokonaan tai kaavoitetaan 

lähes yksinomaan virkistysalueeksi. Kokoojakatua ei tule toteuttaa suunnitel-

lusti Petäsmäen virkistysalueen ja kuntoradan läpi. 

 

- Timalipolku ympäristöineen jätetään koskemattomaksi virkistysalueeksi. 

 

Puheenjohtaja totesi, että Toivosen ehdotukset raukesivat kannattamatto-

mina.  

 

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

Liitteet 3 Kaavoitusohjelman kartta 2022 

 4 Kaavoituskohteiden kuvaus 2022 

 5 Kaavoitusohjelmakaavio 2022-2024 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus hyväksyy kaavoitusohjelman vuosille 2022 - 2024 ohjeelli-

sena noudatettavaksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti kaavoitusohjelman vuosille 2022-

2024 ohjeellisena noudatettavaksi. Lisäksi kaupunginhallitus yksimielisesti 

totesi, että  

1. merellistä Raisiota kehitetään luontoarvot huomioiden ja ranta-alueet 

säilytetään yhteisessä käytössä ja  

2. uudet asuinalueet rakennetaan kaupunkistrategian mukaisesti mm. 

luontopolut ja lähimetsät huomioiden.  
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 Asianro 262/01.01.01/2022 

§ 76 

Maankäyttöjohtajan viran täyttäminen 

 

 

 Kaupunkikehitysjohtaja Samu Mattila 17.2.2022: 

 

Maankäyttöjohtaja *** on irtisanoutunut 1.6.2022 alkaen eläkkeelle siirtymisen 

johdosta. Kun huomioidaan kertyneet lomat, niin maankäyttöjohtajan viimei-

nen työssäolopäivä on 25.3.2022. Maankäyttöjohtajan virka on kaupunkikehi-

tyspalveluiden vastuualueen näkökulmasta erittäin tärkeä virka, jonka rekry-

toiminen on syytä aloittaa mahdollisimman nopeasti. Maaliskuun lopulta al-

kaen kaupunkikehityspalvelut järjestelee maankäyttöjohtajan työtehtäviä tila-

päisesti useammalle viranhaltijalle. Maankäyttöpalveluiden esihenkilötyö ohja-

taan uuden maankäyttöjohtajan aloittamiseen asti kaupunginarkkitehdille ja 

soveltuvilta osin kaupunkikehitysjohtajalle. 

 

Hallintosäännön 53 §:n mukaan viran tai työsuhteen julistaa haettavaksi virka- 

tai työsuhteeseen ottamisesta päättävä viranomainen. Hallintosäännön 54 §:n 

mukaan kaupunginhallitus valitsee maankäyttöjohtajan. 

 

Maankäyttöjohtajan keskeisenä avaintehtävänä on vastata maankäyttö- ja 

asuminen palvelualueen johtamisesta. Tehtävä pitää sisällään kaavoituksen 

koordinoimista, esihenkilötyöskentelyä, maankäytön suunnittelua ja maapoli-

tiikan hoitoa. Tehtävänkuvassa on lisäksi kiinteistöinsinöörin lakisääteiset teh-

tävät. 

 

Maankäyttöjohtajan viran kelpoisuusehtona on teknillisessä korkeakoulussa 

tai yliopistossa suoritettu virkaan soveltuva ylempi korkeakoulututkinto sekä 

kiinteistöinsinöörin ja kaavoitusmittauksista annetun asetuksen määräämä 

kartoituksen valvojan kelpoisuus.   

 

Palkkausmäärärahat on varattu talousarvioon. 

 

Maankäyttöjohtajan kokonaispalkka on 5400 €/kk. Viran täyttämisessä nouda-

tetaan 6 kk koeaikaa.  

 

 

Liitteet 6 Täyttölupahakemus maankäyttöjohtaja 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää: 

 

1. Myöntää luvan maankäyttöjohtajan (vakanssi nro 640001) hakumenette-

lyn käynnistämiseksi. 

2. Päättää viran kokonaispalkaksi 5400 €/kk tai sopimuksen mukaan. 



Raision kaupunki Pöytäkirja   32 (78) 
   

   

Kaupunginhallitus 21.02.2022  

 

3. Nimetä maankäyttöjohtajan viran haastatteluryhmään kaupunginjohtajan, 

kaupunkikehitysjohtajan, kaupunginhallituksen puheenjohtajan, kaupunki-

kehitysjaoston puheenjohtajan ja sihteeriksi palvelusihteerin. 

4. Valtuuttaa kaupunkikehitysjohtajan laatimaan hakuilmoituksen ja päättä-

mään sen julkaisemisesta. 

5. Valtuuttaa haastatteluryhmän laatimaan kaupunginhallitukselle esityksen 

valittavasta maankäyttöjohtajasta. 

6. Valtuuttaa valintaryhmän käyttämään tarvittaessa soveltuvuustestejä tai 

suorahakupalveluita. 

 

Päätös  

Puheenjohtaja esitti Annika Ollilan kannattamana, että haastatteluryhmään 

valitaan kaupunginhallituksen puheenjohtajan sijasta Kristiina Engström. 

 

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti siten muutettuna, että haastattelu-

ryhmään valittiin kaupunginhallituksen puheenjohtajan sijasta Kristiina Eng-

ström. 

 

Henkilöstöjohtaja Piia Syvänen poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn 

jälkeen klo 18.55.  

 

Pidettiin kokoustauko tämän asian jälkeen klo 18.55-19.05.  

 

 

 

Tiedoksi   Valintaryhmään nimetyt  
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 Asianro 139/11.01.00.00/2022 

§ 77 

Lausunto Neste Oyj:n Naantalin terminaalin ympäristölupahakemuksesta koskien 

uusia kuumaöljyuuneja 

 

 

 Ympäristöpäällikkö Kirsi Anttila 9.2.2022: 

 

Etelä-Suomen aluehallintovirasto pyytää Raision kaupungin lausuntoa Neste 

Oyj:n Naantalin terminaalin hakemuksesta (dnro ESAVI/45533/2021). Lau-

suntoa pyydetään 21.2.2022 mennessä. Hakemusasiakirjat ovat sähköisesti 

luettavissa vesi- ja ympäristölupien tietopalvelussa.  

 

Naantalin terminaali hakee nyt ympäristölupaa uusille kuumaöljyuuneille. 

Naantalin terminaali tulee tekemään erikseen ympäristöluvan muutoshake-

muksen, joka koskee toiminnan muuttumista öljynjalostamosta terminaaliksi. 

 

Naantalin terminaalin toimintaa harjoitetaan tällä hetkellä Neste Oyj:n Naanta-

lin öljynjalostamolle myönnetyn ympäristöluvan perusteella. Terminaalin toi-

minta sisältyy öljynjalostamon ympäristölupaan. Jalostustoiminta lakkautettiin 

1.4.2021. 

 

Terminaalin Tupavuoren säiliöalueella sekä bitumialueella on käytössä ole-

massa olevat kuumaöljyuunit, jotka tullaan korvaamaan uusilla uuneilla. Uu-

det uunit on tarkoitus ottaa käyttöön kesäkuussa 2022.  

 

Hakemus koskee myös ympäristönsuojelulain 199 §:n mukaista oikeutta 

käynnistää kuumaöljyuunit lupapäätökseen kohdistuvasta mahdollisesta muu-

toksenhausta huolimatta. Hakija esittää perusteluna, että uusilla kuumaöljyuu-

neilla korvataan vanhat uunit, ja niiden vaikutukset ympäristöön ovat ole-

massa olevien uunien vaikutuksia vähäisemmät. 

 

Uusia kuumaöljyuuneja käytetään Tupavuoren säiliöalueella sekä bitumialu-

eella bitumisäiliöiden lämmittämiseen. Uunit lämmittävät suljettua kuumaöljy-

kiertoa, joka lämmittää säiliöitä. Uudet uunit korvaavat olemassa olevat kuu-

maöljyuunit. Bitumialueella on kaksi nestekaasukäyttöistä 4,7 MW:n uunia, 

joista yksi on kerrallaan käytössä. Tupavuoressa on käytössä raskasta poltto-

öljyä käyttävä 1,7 MW:n uuni. Nämä uunit ovat teknisen käyttöikänsä päässä, 

ja uunien uusinnalla saadaan otettua käyttöön nykyaikaisempaa ja energiate-

hokkaampaa tekniikkaa. 

 

Uudet kuumaöljyuunit ovat tehdasrakenteisia kuumaöljylämpökeskuksia. Kuu-

maöljykattilat, savupiiput ja polttoainesäiliöt uusitaan. Kuumaöljyuunit käyttä-

vät ensisijaisesti kevyttä polttoöljyä ja niiden polttoaineteho on 2,2 MW ja 1,1 

MW.  

 

https://ylupa.avi.fi/fi-FI/asia/2127521
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Uunien uusinnan myötä uunien SO2- ja hiukkaspäästöt ilmaan pienenevät. 

NO2-päästön arvioidaan pysyvän nykyisellä tasolla. Jätevesipäästöihin ja ym-

päristömeluun uunien uusiminen ei vaikuta. Myöskään jätemääriin ei tule 

muutoksia. 

 

Hakemuksessa on esitetty lupamääräyksissä asetettavaksi päästöraja-arvoksi 

typen oksideille 200 mg/Nm³. Esitetty päästöraja-arvo on keskisuurten energi-

antuotantoyksiköiden ja -laitosten ympäristönsuojeluvaatimuksista annetun 

asetuksen (1065/2017) mukainen. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus antaa seuraavan lausunnon aluehallintovirastolle: 

 

Kaupunginhallitus katsoo, että kuumaöljyuunien uusiminen vähentää kuuma-

öljyjärjestelmän päästöjä ja energiankulutusta. Raision kaupungilla ei ole huo-

mautettavaa hakemuksesta eikä aloituslupahakemuksesta. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös  

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

Tiedoksi   Etelä-Suomen aluehallintovirasto  
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Kaupunginhallitus § 396 14.12.2020 

Kaupunginvaltuusto § 5 25.1.2021 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta § 6 2.2.2022 

 

 Asianro 1180/04.04.02/2019 

§ 78 

Valtuutettu Aarre Lehtosen ym. valtuutettujen aloite koskien Raision kaupungin 

liittymistä ikäystävällisten kuntien verkostoon 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 9.12.2019 135 §  

 

Valtuutettu Aarre Lehtonen jätti seuraavan aloitteen: 

 

“Kunta voi osoittaa sitoutumista ikäystävällisyyteen liittymällä Maailman Ter-

veysjärjestö WHO:n ikäystävällisten kuntien verkostoon. Suomen kunnista 

verkostossa ovat jo Tampere ja Turku. Vaasassa ja Keravalla valtuusto on 

suhtautunut myönteisesti vuonna 2018 tehtyihin aloitteisiin. 

 

Verkostoon liittyminen ei synnytä kunnalle suoria velvoitteita. Kunta määritte-

lee itse, kuinka se toteuttaa ikäystävällisyyttä. WHO:n verkosto voi kuitenkin 

arvioida kuntia tiettyjen kriteereiden pohjalta. Maailmanlaajuisen verkoston 

jäsenet voivat vaihtaa kokemuksia asiantuntijoiden kanssa ja jakaa hyväksi 

koettuja käytänteitä. Tampereella ikäystävällisyys näkyy esimerkiksi säännölli-

senä terveystarkastuksina, iäkkäiden äänestys- ja osallistumisaktiivisuutena, 

kahtena vanhusasiamiehenä sekä erilaisina ikääntyneiden neuvonta- ja pal-

velupisteinä. 

 

Ikäystävällinen kunta huomioi väestön ikääntymisen päätöksenteossaan ja 

sitä ohjaavissa asiakirjoissa. 

 

Ikäystävällisyyden keskeisiä elementtejä ovat: 

 

1. Päätöksenteon on oltava ikäystävällistä. Asukaslähtöinen demokratia 

edellyttää ikäihmisten kuulemista ja vaikutusmahdollisuuksia. Vanhusneu-

vostoilla on oltava todellista vaikutusvaltaa, mielellään jo asioiden valmis-

teluvaiheessa. Digitalisointi ei saa johtaa ikäihmisten mielipiteiden sivuut-

tamiseen. Kansalaistoiminnan tuki ja hyvät toimitilat tukevat ikääntyneiden 

osallisuutta, yhteisöllisyyttä ja vapaaehtoistyötä. 

2. Elinympäristön kehittämisessä, kaavoituksessa ja rakentamisessa, on 

otettava huomioon ikäihmiset. Asumisen, liikenteen ja elinympäristön pi-

tää olla esteetöntä, turvallista ja viihtyisää. Henkistä hyvinvointia edistävät 

yhteisölliset asumisratkaisut, monipuoliset ja saavutettavat lähipalvelut ja 

oikeus lähiluontoon. 

3. Julkisia palveluita on kehitettävä ikäihmisten tarpeet huomioon ottaen. So-
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siaali- ja terveys palveluiden lisäksi pitää kuntien vastuulla olevien lii-

kunta-, kulttuuri- ja vapaa-ajan palveluiden on oltava ikäystävällisiä. Pal-

veluiden kehittämissä on myös otettava huomioon ikääntyneen väestön 

moninaisuus. 

 

Edellä olevan perusteella esitämme, että Raision kaupunki liittyy ikäystävällis-

ten kuntien verkostoon. 

 

Raisiossa 9.12.2019 

 

Aarre Lehtonen Eija Nurmi 

Pekka Närhinen Sari Suominen 

Jyrki Yrttiaho  Emma Lindqvist 

Niina Äikäs  Kimmo Kosonen 

Maria Virko  Annika Ollila” 

 
 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 16.12.2019 § 417 

 

 ”- - - 

 Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Aarre Lehtosen aloitteen koskien 

Raision kaupungin liittymistä ikäystävällisten kuntien verkostoon sosiaali- ja 

terveyspalvelujen lautakunnan valmisteltavaksi, - - -” 

 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 9.12.2020 183 § 

 
Johtava hoitaja Sari Tanninen 26.11.2020: 

 

Kaupunginhallitus on lähettänyt Raision Vasemmistoliiton valtuustoryhmän 

aloitteen koskien Raision kaupungin liittymistä ikäystävällisten kuntien verkos-

toon. 

 

Aloitteessa ehdotetaan, että Raision kaupunki osoittaisi sitoutumista ikäystä-

vällisyyteen liittymällä Maailman Terveysjärjestön WHO:n ikäystävällisten 

kuntien verkostoon. 

 

Alustus 

Ikäystävällinen ympäristö huomioi iäkkäiden ihmisten tarpeet ja voimavarat 

sekä tukee heidän aktiivisuuttaan, hyvinvointiaan ja turvallisuuttaan. 

Ikäystävälliset asuinympäristöt ovat viihtyisiä, helposti hahmotettavia ja es-

teettömiä. Liikkumisen mahdollisuuksiin, opasteisiin, kulkuväyliin ja 

käveltävyyteen on kiinnitetty erityistä huomiota. Tavallisten asuntojen ohella 

tarjolla on myös iäkkäille suunnattuja asumisratkaisuja. Asuinalueella on 
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riittävästi palveluja ja niiden saavutettavuus on varmistettu. Tarjolla on myös 

kohtaamispaikkoja, toiminta- ja osallistumismahdollisuuksia sekä viihtyisiä ja 

virikkeellisiä viherympäristöjä. Asuinalueiden kehittämisessä on mukana mo-

nia toimijoita, etenkin ikäihmiset itse. Ikäystävällinen ympäristö soveltuu kai-

kenikäisille ja mahdollistaa omassa kodissaan ja itselleen tutussa 

ympäristössä ikääntymisen. (Rappe ym. 2018.)  

 

Ikäystävällisyyteen kuuluu kognitiiviselta toimintakyvyltään heikentyneiden ja 

muistisairaiden ikäihmisten huomioiminen, voidaan puhua myös ikä- ja muis-

tiystävällisyydestä. Siksi ikäystävällisen ympäristön kehittämisessä tulee olla 

tietoa muistisairauksista ja asenneilmapiirin suvaitsevaisuuteen on kiinni-

tettävä huomiota. Muistiasioita painotettaessa voidaan puhua myös ikä- ja 

muistiystävällisyydestä. (Rappe ym. 2020.) 

 

Ikäystävällisyyden kehittämistä on vienyt maailmanlaajuisesti eteenpäin Maa-

ilman terveysjärjestö - WHO. WHO:n ikäystävällisten kaupunkien ja yhteisöjen 

verkostoon (WHO Global Network for Age-friendly Cities and Communities) 

kuuluu yli 900 kaupunkia ja yhteisöä 46 eri maasta.  

 

WHO:n ikäystävällisten kuntien verkosto – mitä edellytetään?  

WHO:n ikäystävällisten kuntien verkostoon liittymisen edellytyksenä on ikäys-

tävällisen toimenpideohjelman laadinta ja toteutus WHO:n periaatteiden ja 

toimintatavan mukaisesti viiden vuoden jaksoissa. Ikäystävällisyyden toimen-

pideohjelmassa tulee huomioida se, että ikääntyneiden hyvinvoinnin edistämi-

sessä tarvitaan kaikkien hallintokuntien yhteistyötä. Lisäksi keskeistä on iäk-

käiden asukkaiden ja heidän läheistensä kuuleminen ja mukaan ottaminen 

asuinalueiden kehittämisessä. Kaupungin ikäystävällisyyden voi alkuun mitata 

hyödyntäen ikäystävällisen kaupungin tarkastuslistaa. 

 

WHO:n ikäystävällisyyttä edistävien toimien lähtökohtana olevat teema-alueet 

ovat 

– ulkotilat ja rakennukset  

– liikenne  

– asuminen  

– sosiaalinen osallistuminen  

– arvostus ja osallisuus  

– yhteiskunnallinen osallistuminen ja työelämä  

– tiedonvälitys  

– sosiaali- ja terveyspalvelut.  

 

Ikäystävällinen ympäristö ei ole saavutettu tila vaan jatkuva kehittämisen pro-

sessi, joka on WHO:n ikäystävällisten kuntien verkostoon kuulumisen edelly-

tys (https://www.who.int/ageing/age-friendly-environments/GNAFCC-mem-

bership-en.pdf?ua=1). Alkutilanteen kartoittamisen ja poikkisektorisen toimen-

pideohjelman laatimisen jälkeen tarvitaan systemaattista, kokonaisvaltaista ja 

pitkäjänteistä kehittämistyötä. Tarvitaan tavoitteiden ja tyytyväisyyden mittaa-

mista, analysointia, arviointia sekä yhteydenpitoa, vertailuja ja oppimista mui-

den verkostoon kuuluvien kaupunkien ja yhteisöjen kanssa. 

https://www.who.int/ageing/age-friendly-environments/GNAFCC-membership-en.pdf?ua=1
https://www.who.int/ageing/age-friendly-environments/GNAFCC-membership-en.pdf?ua=1
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Ikäystävällisyyden paikallisessa kehittämisessä korostuu kaavoituksen, liiken-

nesuunnittelun, kiinteistö- ja asuntotoimen sekä kulttuuri ja vapaa-ajantoimen 

ja ikäihmisten palvelujen yhteistyö. Lisäksi ikäystävällisyyden paikallisessa 

kehittämisessä on tärkeää, että useat paikalliset toimijat sekä päätöksenteki-

jät ovat sitoutuneet kaupungin ikäystävällisyyden kehittämiseen. Vanhusneu-

voston rooli on erityisen tärkeä kehittämistyössä. Kaikkien osapuolten näke-

mykset ja kokemukset asuinalueiden ikäystävällisyydestä tulee koota yhteen 

kyselyin sekä yhteisiä seminaareja ja työpajoja järjestämällä. Asuinalueilla 

järjestettävillä arviointi- tai esteettömyyskävelyillä saadaan aluekohtaista tie-

toa. Tarpeiden ja toiveiden keräämiseen ja analysointiin tulee varata riittävästi 

aikaa.  

 

Tehdyssä aloitteessa todettiin, että verkostoon liittyminen ei synnytä kunnalle 

suoria velvoitteita. Jo verkostoon liittyminen aiheuttaa suuren selvitystyön, tar-

vitaan poikkisektorinen toimintasuunnitelma, jossa ikäihmisten näkemykset 

tulee huomioida. On myös periaatteellinen ja imagokysymys, että ikäystävälli-

syyden verkostoon liittymisen jälkeen Raision ikäystävällisen kaupungin edis-

tämistä tulisi jatkaa systemaattisesti.  

 

Jos ikäystävällisen Raision kaupungin työstäminen aloitetaan, kokonaisuuden 

hallitsemiseksi yhteistyölle tulee valita koordinaattori, joka varmistaa, että 

työskentely etenee ikäystävällisyyden tavoitteiden mukaisesti. Valitulla koordi-

naattorilla tulee olla myös työaikaa hoitaa koordinaattorin työtehtävää. Huomi-

oitava on myös se, jos selvittelytyössä tulee esille erilaisia näkemyksiä ikäys-

tävyyden toteuttamiselle, tulisi niihin ikäystävällisen kaupungin myös pystyä 

vastaamaan.  

 

Raisiossa on jo olemassa ikäystävällisen kunnan elementtejä, joista voi lähteä 

jatkosuunnittelemaan ja kehittämään kohti ikäystävällistä Raisiota, kuten 

– Hulvelan alueen kehittäminen sekä siihen liittyvä jatkosuunnittelu ja toteut-

taminen, jossa palvelukeskuksen lähiympäristöstä muodostuu tulevaisuu-

dessa seniorikortteli kokonaisuus. Tässä keskeiset toimijat ovat tekninen 

keskus sekä sosiaali- ja terveyskeskuksen kesken tehtävä yhteistyö.  

– Kulttuuri- ja kirjastopalvelujen sekä liikuntapalvelujen kehittämistyö. 

– Hoito- ja hoivapalveluissa tehty kehittämistyö, jossa esimerkiksi olemassa 

olevia ikäihmisille suunnattuja palveluita, kuten asiakasohjausta ja enna-

koivia tarkastuksia voidaan jatkokehittää.  

 

Lisätietoa ikäystävällisyydestä saa Ympäristöministeriön julkaisusta (2020:2) 

– Ikäystävällisyyden edistäminen asuinalueilla ja taajamissa, jossa käsitellään 

laajasti ikäystävällistä ja muistiystävällistä asuinympäristöä. Julkaisussa on 

esimerkkejä WHO:n kansainvälisistä ja kotimaisista ikäystävällisten kaupun-

kien ja kuntien verkostosta ja niissä tehdyistä kehittämistöistä. Linkki julkai-

suun https://julkaisut.valtioneuvosto.fi/bitstream/han-

dle/10024/162050/YM_2020_2.pdf?sequence=1&isAllowed=y . 

 

 

https://julkaisut.valtioneuvosto.fi/bitstream/handle/10024/162050/YM_2020_2.pdf?sequence=1&isAllowed=y
https://julkaisut.valtioneuvosto.fi/bitstream/handle/10024/162050/YM_2020_2.pdf?sequence=1&isAllowed=y
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Päätösehdotus Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä 

olevan vastauksen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa. 

 

 

Päätös Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin kokouksessa.  

 

 

Kaupunginhallitus 14.12.2020 396 §  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 
- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Kaupunginvaltuusto 25.1.2021 5 §  

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

 

Päätös Keskustelun kuluessa Aarre Lehtonen ehdotti Saila Rinteen, Pekka Närhisen 

ja Jari Pulkkisen kannattamana, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 

vastauksen tiedokseen ja päättää liittyä Maailman Terveysjärjestö WHO:n 

ikäystävällisten kuntien verkostoon. 

 

Keskustelun jatkuessa Jonni Moislahti ehdotti Heikki Laineen kannattamana, 

että asia palautetaan uudelleen valmisteltavaksi. 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kannatettu palautuseh-

dotus ja asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan äänestyseh-

dotuksen: suoritetaan äänestys, jossa asian käsittelyn jatkamista kannattavat 

äänestävät jaa ja Jonni Moislahden tekemää palautusehdotusta kannattavat 

äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. 
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Suoritetussa äänestyksessä annettiin 7 jaa-ääntä ja 36 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginvaltuusto päätti palauttaa asian uudelleen valmistel-

tavaksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 2.2.2022 6 §  

 

Johtava asiantuntija Arja Iho 19.1.2022: 

 

Liittyminen Maailman Terveysjärjestön WHO:n Ikäystävällinen kaupunki-ver-

kostoon pitää sisällään jatkuvan kehittämisen. Verkostossa jaetaan tietoa 

ikäystävällisyyden edistämisestä sekä eri kaupunkien toteuttamia malleja.  

 

Kaupunkien ja yhteisöjen ikäystävällisyys toteutetaan poliittisen sitoutumisen, 

suunnittelun, toiminnan ja arvioinnin jatkuvana prosessina (WHO 2018). Jat-

kuvaan kehittämisen prosessiin kuuluvat: 

o lähtötilanteen arviointi 

o sitoutuminen 

o eri sidosryhmien mukaan ottaminen 

o toimintasuunnitelman tekeminen ja toteuttaminen 

o edistymisen seuraaminen ja arviointi yhdessä kaikkien osapuolten kanssa 

 

Mukaan pyritään saamaan laaja-alaisesti kaupungin eri toimialoja sekä paikal-

lisia toimijoita julkisilta, yksityisiltä ja kolmannelta sektorilta. Etenkin iäkkäät ja 

heidän edustajansa halutaan mukaan kehittämiseen. 

 

Ikäystävällinen kaupunki-verkostoon liittyminen edellyttää Raisiossa henkilöä, 

joka vastaa toiminnan koordinoinnista, kokoaa verkoston ja pitää yhteyttä ver-

koston jäseniin, huolehtii ikäihmisten ja heidän edustajiensa kutsumisesta yh-

teistyöhön, ennakkovaikutusten arvioinnin tekemisestä päätöksenteossa 

ikääntyvien näkökulmasta ja tiedottamisesta. Ikäystävällisen kaupungin kritee-

rit täyttävä kaupunki palvelee myös vammaisia ja pitkäaikaissairaita Tähän 

koordinaatiotehtävään olisi luontevaa liittää vapaaehtoistyön koordinointi ja 

huolen pitäminen vapaaehtoisverkostosta.  

 

Ikäystävällisen kaupungin kriteereissä sosiaali- ja terveystoimi ovat hyvin vä-

hän mukana. Vuoden 2023 alusta alkaen sosiaali- ja terveyspalvelut siirtyvät 

hyvinvointialueille. Terveyden ja hyvinvoinnin edistäminen jää yhdeksi kunnan 

tärkeimmistä tehtävistä. Kuntien valtionosuuksiin tulee myös kerroin, joka pe-

rustuu kunnan aktiivisuuteen terveyden ja hyvinvoinnin edistämisessä. Vielä 

ei ole tietoa kertoimen määräytymisperusteista ensi vuodelle.  

 

Tällä hetkellä Raisiossa ei ole työntekijää, jonka tehtäviin Ikäystävällinen kau-

punkia-verkostoon hakemisen ja jatkuvan kehittämisen voisi liittää. Hyvinvoin-

tialueen valmistelun yhteydessä pitää ratkaista kaupungin terveyden ja hyvin-

voinnin edistämisen resurssit ja toimintatapa viimeistään vuoden 2023 alusta 
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lähtien. Samassa yhteydessä voidaan ratkaista Ikäystävällinen kunta-verkos-

toon liittyminen ja siihen liittyvien tehtävien hoito. Ikäystävällinen kaupunki-

verkostoon liittymiseen palataan vuoden 2022 aikana osana kaupungin ter-

veyden ja hyvinvoinnin edistämisen mallia vuoden 2023 alusta alkaen. 

 

Päätösehdotus Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta päättää antaa yllä olevan vastauksen 

valtuustoaloitteeseen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti kokouksessa. 

 

Päätös Todettiin, että Raision vanhusneuvosto on antanut lausunnon liittymisestä 

ikäystävällisten kuntien verkostoon 16.4.2021 § 13: https://julkaisut.rai-

sio.fi/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2021317812-6  

 

Aleksi Suro esitti Anneli Kiisken, Eveliina Tyyskäsen, Tiina Kiesin ja Tarja 

Tiitta-Niemisen kannattamana, että päätösehdotuksen viimeisen kappaleen 

toiseksi viimeinen lause ”Samassa yhteydessä voidaan ratkaista Ikäystävälli-

nen kunta-verkostoon liittyminen ja siihen liittyvien tehtävien hoito” muutetaan 

kuulumaan seuraavasti: Samassa yhteydessä Raisio sitoutuu liittymään 

ikäystävällinen kunta –verkostoon ja hoitamaan siihen liittyvät tehtävät.  

 

Koska kokouksessa oli tehty käsittelyn pohjana olevasta sosiaali- ja terveys-

johtajan ehdotuksesta poikkeava ehdotus, jota oli kannatettu, asiasta oli ää-

nestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan äänestysesityksen: Ne, jotka kan-

nattavat sosiaali- ja terveysjohtajan päätösehdotusta, äänestävät jaa, ja ne, 

jotka kannattavat Aleksi Suron esitystä, äänestävät ei. Äänestysesitys hyväk-

syttiin yksimielisesti. 

 

Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin viisi jaa-ääntä (Koivusalo, 

Laine, Murtosaari, Reunanen ja Savola) ja kuusi ei-ääntä (Kiiski, Kiesi, Salo-

nen, Suro, Tiitta-Nieminen, Tyyskänen), sekä neljä tyhjää-ääntä (Hurula, Koi-

vikko, Korgan, Rusi). Lautakunnan puheenjohtaja totesi, että Aleksi Suron esi-

tyksestä tuli lautakunnan päätös. 

 

Muilta osin päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

Pöytäkirja tarkastettiin tämän asian osalta heti kokouksessa. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää  

 

1. antaa seuraavan vastauksen valtuustoaloitteeseen: 
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Liittyminen Maailman Terveysjärjestön WHO:n Ikäystävällinen kaupunki-ver-

kostoon pitää sisällään jatkuvan kehittämisen. Verkostossa jaetaan tietoa 

ikäystävällisyyden edistämisestä sekä eri kaupunkien toteuttamia malleja.  

 

Kaupunkien ja yhteisöjen ikäystävällisyys toteutetaan poliittisen sitoutumisen, 

suunnittelun, toiminnan ja arvioinnin jatkuvana prosessina (WHO 2018). Jat-

kuvaan kehittämisen prosessiin kuuluvat: 

o lähtötilanteen arviointi 

o sitoutuminen 

o eri sidosryhmien mukaan ottaminen 

o toimintasuunnitelman tekeminen ja toteuttaminen 

o edistymisen seuraaminen ja arviointi yhdessä kaikkien osapuolten kanssa 

 

Mukaan pyritään saamaan laaja-alaisesti kaupungin eri toimialoja sekä paikal-

lisia toimijoita julkisilta, yksityisiltä ja kolmannelta sektorilta. Etenkin iäkkäät ja 

heidän edustajansa halutaan mukaan kehittämiseen. 

 

Ikäystävällinen kaupunki-verkostoon liittyminen edellyttää Raisiossa henkilöä, 

joka vastaa toiminnan koordinoinnista, kokoaa verkoston ja pitää yhteyttä ver-

koston jäseniin, huolehtii ikäihmisten ja heidän edustajiensa kutsumisesta yh-

teistyöhön, ennakkovaikutusten arvioinnin tekemisestä päätöksenteossa 

ikääntyvien näkökulmasta ja tiedottamisesta. Ikäystävällisen kaupungin kritee-

rit täyttävä kaupunki palvelee myös vammaisia ja pitkäaikaissairaita Tähän 

koordinaatiotehtävään olisi luontevaa liittää vapaaehtoistyön koordinointi ja 

huolen pitäminen vapaaehtoisverkostosta.  

 

Ikäystävällisen kaupungin kriteereissä sosiaali- ja terveystoimi ovat hyvin vä-

hän mukana. Vuoden 2023 alusta alkaen sosiaali- ja terveyspalvelut siirtyvät 

hyvinvointialueille. Terveyden ja hyvinvoinnin edistäminen jää yhdeksi kunnan 

tärkeimmistä tehtävistä. Kuntien valtionosuuksiin tulee myös kerroin, joka pe-

rustuu kunnan aktiivisuuteen terveyden ja hyvinvoinnin edistämisessä. Vielä 

ei ole tietoa kertoimen määräytymisperusteista ensi vuodelle.  

 

Tällä hetkellä Raisiossa ei ole työntekijää, jonka tehtäviin Ikäystävällinen kau-

punkia-verkostoon hakemisen ja jatkuvan kehittämisen voisi liittää. Hyvinvoin-

tialueen valmistelun yhteydessä pitää ratkaista kaupungin terveyden ja hyvin-

voinnin edistämisen resurssit ja toimintatapa viimeistään vuoden 2023 alusta 

lähtien. Samassa yhteydessä voidaan ratkaista Ikäystävällinen kunta-verkos-

toon liittyminen ja siihen liittyvien tehtävien hoito. Ikäystävällinen kaupunki-

verkostoon liittymiseen palataan vuoden 2022 aikana osana kaupungin ter-

veyden ja hyvinvoinnin edistämisen mallia vuoden 2023 alusta alkaen. 

 

2. ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vas-

tauksen tiedoksi ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi 

 

Päätös  
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Jarmo Rosama esitti Emma Lindqvistin kannattamana seuraavaa lisäystä 

aloitevastaukseen: hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen koordinointi ja toi-

mintatapa Raision kaupungissa tulee ratkaista ennen kesätaukoa, jotta mah-

dolliset rekrytoinnit ja valmistelu ehditään toteuttaa hyvissä ajoin ennen 2023 

alkua.  

 

Kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti kaupunginjohtajan päätösehdotuk-

sen Jarmo Rosaman esittämällä lisäyksellä.  

 

Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg poistui kokouksesta tämän asian 

käsittelyn jälkeen klo 19.19. 
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Kaupunginvaltuusto § 92 7.6.2021 

 

 Asianro 677/09.00/2021 

§ 79 

Valtuutettu Merja Niemen ym. valtuutettujen aloite koskien keskusta-alueen ilkival-

lan vähentämistä 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 7.6.2021 92 §  

 

Valtuutettu Merja Niemi jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Viime aikoina on käyty keskustelua Raision ydinkeskusta-alueen levottomuu-

desta. Keskustan marketin sisä- ja ulkotiloissa on jatkuvaa häirintää ja ilkival-

taa, lisäksi mm. alueen kukkaistutuksia tuhotaan toistuvasti. Rauhattomuus ja 

Ilkivalta on viime viikolla huipentunut siihen, että korttelissa työskentelevän 

yksityisyrittäjän liiketilan ikkunoita on heitelty kivillä. Yrittäjän puuttuessa asi-

aan, nuorisojoukko on uhkaillut ja nimitellyt häntä sekä hänen turvakseen tul-

lutta perhettä.   

 

Syyt ilkivaltaan ovat monisäikeiset mutta on selvää, ettei vanhempien kontrolli 

ja puhuttelut enää yksin riitä lopettamaan keskustan alueen levottomuuksia.   

 

Kaiken ilkivallan ja pahanteon edessä kaupunki ei voi alistua, vaan asiaan on 

puututtava ennen kuin tilanne räjähtää käsiin ja sattuu jotain peruuttamatonta. 

Yrittäjät ja heidän toimintaedellytystensä turvaaminen mutta myös asukkaiden 

turvallisuuden tunteen lisääminen ovat Raisiolle tärkeitä ja se pitää osoittaa 

nyt konkreettisina toimina.   

 

Alueen valvontaa onkin lisättävä nopeasti. Valtuustoaloitteena ehdotamme 

asiaan puuttumista kaupungin johdolla esim. talotoimikuntien, alueen yrittä-

jien, poliisin ja koulun kesken organisoitavalla yhteistyöllä. Ilkivaltahavaintojen 

tekemistä varten ehdotamme luotavaksi esim. vahingontekoilmoituslomaketta, 

jotta alueen valvontaa pystyttäisiin kohdentamaan tarkemmin.   

 

Kouluissa seuraavan lukuvuoden alkaessa asiaan tulee kiinnittää erityistä 

huomiota toistuvasti mm. vanhempainilloissa. Lisäksi ehdotamme lapsille jär-

jestettäväksi kouluissa ns. rohkeuskoulutusta puuttua asioihin ja muuttaa ilki-

valtaan liittyvää käytöstä.  

 

Ehdotamme myös kaupungin johdolla jatkossa organisoitavaa vapaaehtois-

työtä asiaan liittyen, jonka avulla alueella voisi toteuttaa ns. epävirallista val-

vontaa. Tämä voisi aktivoida myös asukkaita yhteiseen tekemiseen ja lisäisi 

samalla asukkaiden omaa turvallisuudentunnetta.   

 

Raisiossa 7.6.2021 
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Merja Niemi 

ja muut Keskustan valtuutetut 

 

Erkki Haavisto Jukka Rantala 

Maria Virko  Niina Äikäs 

Sari Suominen Elisa Vuorinen 

Helena Sukari Jari Pulkkinen 

Janette Broberg Harri Seikola 

Jouni Mäki  Tanja Parkko 

Janne Laulumaa Sari Packalén 

Vesa Parantainen Seija Sorsavirta 

Tuija Hyytiä” 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 21.6.2021 240 § 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Merja Niemen aloitteen koskien 

keskusta-alueen ilkivallan vähentämistä valmisteltavaksi yhteistyössä sivistys- 

ja vapaa-aikatoimialan, sosiaali- ja terveystoimialan ja elinvoima- ja kilpailuky-

kytoimialan kanssa– –” 

 

 

Vapaa-aikalautakunta 1.2.2022 7 § 

 

 Työryhmän työskentelystä koonnut sivistysjohtaja Leena Laakso 21.1.2022: 

 

Valtuustoaloitteen pohjalta työryhmä on kokoontunut kolme kertaa vaihtele-

villa kokoonpanoilla 12.8.2021, 26.8.2021 ja 13.1.2022. Osan kanssa keskus-

teluja on käyty kokousten ulkopuolella. Työryhmän jäseninä ovat toimineet 

Aaltonen Sari, Friisilän koulun rehtori 

Ahlqvist Janne, Vaisaaren koulun rehtori 

Elo-Kuru Hannele, vs. perhepalveluiden johtaja 

Hilander Nina, vs. nuorisosihteeri 

Häkkinen Eila, oppilaskunnan edustaja, Friisilän koulu 

Ilanti Esa, sivistys- ja vapaa-aikatoimialan talouspäällikkö 

Jalonen Ari, kiinteistöpäällikkö 

Keskinen Johannes, yhteisöpedagogi 

Kivelä Heli, opetuksen kehittämispäällikkö 

Kunttu Mikko, kaupungininsinööri 

Laakso Leena, sivistysjohtaja 

Lappi Jouko, nuorisosihteeri 

Loitamaa Samira, oppilaskunnan edustaja, Friisilän koulu 

Mattila Samu, kaupunkikehitysjohtaja 

Mäkelä Paula, yhteisöpedagogi, kouluvalmentaja 

Moilanen Jussi, turvallisuuspäällikkö 



Raision kaupunki Pöytäkirja   46 (78) 
   

   

Kaupunginhallitus 21.02.2022  

 

Närvä Paula, vanhempainyhdistys RaiVaryn puheenjohtaja 

Sandberg Juha, sosiaali- ja terveysjohtaja 

Toivonen Karita, liikunta- ja nuorisotoimenjohtaja 

 

Alkupalaverissa kartoitettiin tilannekuva ja sovittiin toimenpiteistä toimialoilla. 

Vanhempainyhdistyksen ja Nuorisovaltuuston kanssa sovittiin, että he kartoit-

tavat omia ideoitaan toimenpiteiksi ilkivallan ehkäisemiseksi. Loppupalave-

rissa käytiin läpi jo tehtyjä toimenpiteitä ja uusia suunnitelmia ja sovittiin vas-

tuutahoista. 

 

Kirjattuja toimenpiteitä: 

 

Nuorten toiveena on saada nuorille osoitettuja tiloja ja paikkoja, joissa on 

mahdollisuus mielekkääseen tekemiseen. Näitä on syksyn aikana keskustan 

alueella avattu, mm. Varhaisnuortentalo Valo ja nuorisotoimen toiminta Sate-

liitissa. Näillä on ollut selkeästi ilkivaltaa vähentävä vaikutus Friisilän koulun 

alueella. 

 

Lähiliikuntapaikkoja rakennetaan vuoden 2022 talousarviokaudella, mm. fris-

beegolf-rata ja piknik-alue Kerttulaan ja Pump track -rata Vaisaareen. Lailli-

nen graffiti-seinä mahdollistuu alikulkutunnelin uudistamisen yhteydessä Hes-

burgerin alikulun seiniin. Uudisrakentamisen prosesseissa kuullaan Nuoriso-

valtuustoa ja pyritään huomioimaan nuorten toiveita mahdollisuuksien mu-

kaan. 

 

Kaikkia nuoria tarjottu toiminta ei kuitenkaan kohtaa. Nuorisotoimen jalkau-

tuva nuorisotyö toimii siellä, missä tarvetta kulloinkin on. Kaverinuokkaria on 

tarjottu akuuteissa tilanteissa. 

 

Yhteistyötä on tehty koulun ja keskustan marketin kauppiaan kanssa tiedotta-

malla huoltajia ja koulun henkilökuntaa akuutista ilkivaltatilanteesta. 

 

Työryhmän yhteistyöllä työstetään edelleen ohjeistukset kouluille ja kaikille 

toimijoille, miten toimia ilkivaltatilanteessa. Pohjat ohjeistuksista liitteenä. 

 

Sovittelumenettelyä on käytetty esiintyneiden liikuntapaikkojen ilkivaltatapaus-

ten selvittelyssä hyvin tuloksin.  

 

Toimintaketju korvaustapauksissa selkeytetään.  

 

Lastensuojeluilmoituksen tekemisen tärkeyttä korostetaan ilkivaltatilanteen 

selvittelyissä, jotta sosiaalitoimen toimenpiteillä voidaan puuttua asian jälkisel-

vittelyyn ja kohdentaa perhepalveluiden palveluita tarvittaessa. Nyt ilmoituksia 

ei ole juurikaan tehty.  

 

Tiedottamisesta ilkivallan seurauksista ja korvausvaateista sekä oppilaille että 

huoltajille luodaan vakiintunut käytäntö kouluihin. Oppilaille tiedottamisessa 
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käytetään vertaisopastajaa ja huoltajien informoimisessa tehdään yhteistyötä 

vanhempainyhdistys RaiVaryn kanssa. 

 

Ilkivaltatapaukset kirjataan kootusti ja tietoa käytetään hyödyksi jatkotyösken-

telyssä. 

 

Osallistavan budjetoinnin toteuttamista ja lasten ja nuorten mukaan ottamista 

investoinneista päättämiseen selvitetään. 

 

Yhteistyötä nuorisotoimen, vartiointiliikkeen ja keskustan yrittäjien kanssa sel-

vitetään. 

 

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Leena Laakso 

 

Vapaa-aikalautakunta antaa edellä olevan vastauksen valtuustoaloitteeseen. 

 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti. 

 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 2.2.2022 7 § 

– –  

Päätösehdotus Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta antaa edellä olevan vastauksen val-

tuustoaloitteeseen. 

 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

Infralautakunta 8.2.2022 19 § 

– –  

Päätösehdotus Va. tekninen johtaja Timo Oja 

 

Infralautakunta antaa edellä olevan vastauksen valtuustoaloitteeseen. 

 

Päätös Infralautakunta antaa edellä olevan vastauksen valtuustoaloitteeseen. Lisäksi 

infralautakunta esittää yksimielisesti, että keskusta-alueen turvallisuuden pa-

rantamiseksi ja ilkivallan vähentämiseksi kaupungin tulee kutsua koolle yrittä-

jien, nuorisotoimen ja poliisin edustajat ja käydä keskustelu tarvittavista toi-

menpiteistä sekä pistää ne täytäntöön. 

 

 

Kaupunkikehitysjaosto 14.2.2022 8 § 

– –  

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 
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Kaupunkikehitysjaosto antaa edellä olevan vastauksen valtuustoaloitteeseen. 

 

Päätös Elisa Vuorinen ehdotti Jarmo Rosaman, Jari Salosen ja Hannele Lehto-Lauri-

lan kannattamana seuraavaa lisäystä päätösehdotukseen:  

 

Kaupunkikehitysjaostolle tuodaan raportti toteutuneista toimenpiteistä ja an-

netaan tilannekatsaus ennen kesää 2022. 

 

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti Vuorisen lisäys mukaan lukien. 

 

Kokous keskeytettiin tauon ajaksi tämän asian käsittelyn jälkeen klo 17.59-

18.09. 

 

 

Sivistyslautakunta 16.2.2022 20 § 

– –  

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta antaa edellä olevan vastauksen valtuustoaloitteeseen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti kokouksessa. 

 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti kokouksessa. 

 

 

Oheismateriaali  7 Oppilaan ilkivalta ja vahingonteko (Friisilän koulu) 

 8 Toimintaohjeet murto-, varkaus- ja ilkivaltavahingoissa Raision kaupungin 

kiinteistöissä, liikuntapaikoilla ja puistoissa 

 9 Muistio Toimenpiteet ilkivallan ehkäisemiseksi 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetut vastaukset tiedoksi ja 

- saattaa ne valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Päätös  

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginvaltuusto § 176 1.11.2021 

 

 Asianro 1135/12.04.02/2021 

§ 80 

Valtuutettu Saila Rinteen ym. valtuutettujen aloite koiriin kohdistuvan väkivallan 

kieltämiseksi Haunisten koulutuskentillä 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 1.11.2021 176 §  

 

Valtuutettu Saila Rintee jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Raisiossa Haunisissa on kaupungin ylläpitämiä kenttiä, jotka on tarkoitettu 

koirien koulutus- ja harrastustoimintaan. Kentät ovat hyvässä kunnossa ja ah-

kerassa käytössä. Kaupunki vuokraa harjoituskenttiä useille koiraharrastusyh-

distyksille. Pääsääntöisesti koiria kohdellaan kentillä hyvin, mutta on ollut 

myös havaintoja koirien väkivaltaisesta kohtelusta.  

 

Raision kaupungin tulee kenttien vuokranantajana laatia eettinen ohjeistus, 

joka edellyttää vuokraajilta nollatoleranssia koirien väkivaltaiselle kohtelulle ja 

kieltää sähkö- ja piikkipantojen sekä muiden kipua tuottavien välineiden ja 

menetelmien käytön. Mikäli vuokraajat eivät noudata ohjeistusta tai rikkovat 

eläinsuojelulakia, kaupungin tulee purkaa vuokrasopimus. 

 

Saila Rintee  Mirva Salonen 

Niko Toivonen Eveliina Tyyskänen 

Juha Jormanainen Ella Mylly 

Anneli Kivijärvi Emma Lindqvist 

Jukka Rantala Kimmo Kosonen 

Mikko Tammelin Hans Våg 

Heikki Suominen Pirita Efe 

Ari Leinonen  Annika Ollila 

Niko Dahlgren” 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 15.11.2021 461 § 

 

--- Kaupunginhallitus lähettää --- valtuutettu Saila Rinteen aloitteen koiriin 

kohdistuvan väkivallan kieltämiseksi Haunisten koulutuskentillä kaupunkikehi-

tyspalveluiden valmisteltavaksi --- 
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Kaupunginhallitus 21.2.2022 

 

 Maankäyttöjohtaja Outi Pekkala 7.2.2022: 

 

Raision kaupunki on vuokrannut Haunisten alueelta kolmelle eri harrastajayh-

distykselle maa-alueet sekä näiden yhteisesti käytettävän paikoitusalueen. 

Yhdistykset ovat Turun Käyttökoirakerho ry, SPL Turku ry ja Turun palvelus-

koiraharrastajat ry. Kentät eivät ole kaupungin ylläpitämiä, kuten aloitteessa 

on mainittu, vaan niiden ylläpidosta vastaavat vuokrasopimuksen mukaisesti 

vuokralaiset itse. 

 

Aloitteessa on edellytetty, että kaupunki laatii vuokralaisia velvoittavan eetti-

sen ohjeistuksen ja mikäli vuokralaiset eivät noudata ohjeistusta tai rikkovat 

eläinsuojelulakia, tulee vuokrasopimus purkaa.  

 

Vastauksena aloitteeseen todetaan seuraavaa: 

 

Kaupungin maanvuokrasopimuksissa on lähtökohtaisesti oletuksena, että 

yleensäkin noudatetaan voimassa olevia lakeja. Maanvuokrasopimuksiin on 

pääsääntöisesti sisällytetty ehtoja koskien vain vuokra-alueen maankäyttöä ja 

siihen liittyvän lainsäädännön (mm. maanvuokralaki) noudattamista. Näiden-

kin osalta lainsäädännön noudattamisen valvonta on jakaantunut useammalla 

viranomaiselle. 

 

Vuoden 2021 aikana on noussut esille tapauksia, joissa koulutustilanteissa on 

koiria kohdeltu kaltoin. Suomen Palveluskoiraliitto ry on vuoden 2021 kesällä 

laatinut Suomen Palveluskoiraliitto ry:n eettiset ohjeet, jotka koskevat kaikkea 

Suomen Palveluskoiraliitto ry:n alaista toimintaa. Lisäksi liitto on järjestänyt 

jäsenistölleen runsaasti eettistä koulutusta. Kaikki kolme Haunisissa toimivaa 

harrastajayhdistystä ovat Suomen Palveluskoiraliitto ry:n jäseniä. Näin ollen ei 

ole tarpeen, että Raision kaupunki vuokranantaja laatisi omat eettiset ohjeis-

tukset, vaan asiassa voidaan tukeutua Suomen Palveluskoiraliitto ry:n laati-

miin ohjeisiin. 

 

Jatkossa Haunisten kenttäalueita koiraharrastajille vuokrattaessa tullaan 

maanvuokraussopimuksiin sisällyttämään ehto, jonka mukaan vuokralainen 

vastaa siitä, että toiminta vuokra-alueella noudattaa voimassa olevaa eläin-

suojelulakia ja Suomen Palveluskoiraliitto ry:n eettisiä ohjeita. Lisäksi vuokra-

sopimus voidaan purkaa, mikäli käy ilmi, että eläinsuojelulakia ja/tai Suomen 

Palveluskoiraliitto ry:n eettisiä ohjeita ei ole noudatettu. 

 

 

Oheismateriaali  10 Suomen palveluskoiraliitto ry:n eettiset ohjeet 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää 
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- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginvaltuusto § 47 25.5.2020 

Tekninen lautakunta § 65 4.5.2021 

Kaupunginhallitus § 186 31.5.2021 

Vapaa-aikalautakunta § 8 1.2.2022 

 

 Asianro 582/11.03.03/2020 

§ 81 

Valtuutettu Saila Rinteen ym. valtuutettujen aloite koskien Haunisten altaan tilaa ja 

kehittämissuunnitelmia 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 25.5.2020 47 §  

 

”Valtuutettu Saila Rintee jätti seuraavan aloitteen: 
 

”Haunisten allas ja sitä kiertävä luontopolku ovat viime aikoina nousseet rai-

siolaisten keskuudessa erittäin suosituksi virkistysalueeksi. Alueella on mah-

dollisuus harrastaa mm. patikointia, maastopyöräilyä, kalastusta, melontaa ja 

frisbee-golfia. Polun varrella on kaksi grillauskatosta, joista viime vuonna ra-

kennettu on esteetön kuten myös sille johtava polku. Altaan alue on sijainnil-

taan loistava, koska se on lähellä Raision keskustaa ja helposti saavutetta-

vissa myös ilman omaa autoa. Erikoisuutena mainittakoon, että Haunisten 

allas on Turun seudun paras ja suosituin paikka revontulihavaintojen tekemi-

seen. 

 

Altaan vedenpinnan korkeutta laskettiin joitakin vuosia sitten, koska oli epäi-

lyjä padon kestävyydestä. Tämän jälkeen altaassa kasvava vieraslaji lam-

mikki pääsi leviämään voimakkaasti, koska se kasvaa vain matalissa vesissä. 

Ensimmäiset lammikkihavainnot Suomessa tehtiin v. 2012 Littoisten järvessä, 

jossa heti aloitettiin torjuntatoimet. Seuraavana vuonna lammikkia havaittiin 

runsaasti Haunisten altaalla, mutta Raisio ei ole pyrkinyt torjumaan tämän vie-

raslajin leviämistä.  

 

Haunisten alueen kehittämisen esteeksi on kerrottu veden pinnan vähittäinen 

lasku korvausveden puuttumisen takia ja siitä johtuva altaan kuivuminen tule-

vaisuudessa. Kuitenkin altaasta on esimerkiksi kuluneen kevään aikana juok-

sutettu jatkuvasti vettä Raisionjokeen. Näyttääkin siltä, että vettä haihtuu al-

taasta vähemmän kuin sitä tulee altaaseen sinne laskevasta purosta ja ympä-

ristön valumavesinä. 

 

Kaupunginvaltuutetuilla ja muilla luottamushenkilöillä pitää olla luotettavaa 

tietoa Haunisten altaan tilasta. Siksi esitämme, että valtuustolle annetaan sel-

vitys seuraavista asioista:  

 

- Paljonko ovat vuosittaiset kustannukset Haunisten altaan padon tarkkai-

lusta? Aiheutuuko altaasta muita kustannuksia? 



Raision kaupunki Pöytäkirja   53 (78) 
   

   

Kaupunginhallitus 21.02.2022  

 

- Miten patorakenteiden kestävyys tutkittiin ja millä perusteilla päädyttiin sii-

hen, että padon kestävyys edellyttää altaan vedenpinnan pitämistä tietyllä 

tasolla? 

- Mille tasolle vedenpinta laskettiin padon kestävyyden turvaamiseksi ja mi-

ten vedenpinnan tasoa seurataan? Onko veden korkeus muuttunut vuo-

sien myötä sen jälkeen, kun pinnan tasoa laskettiin? Millä toimin veden-

pinnan korkeus pidetään halutulla tasolla? 

- Seurataanko altaan veden puhtautta? Seurataanko veden vaihtuvuutta eli 

paljonko vettä valutetaan vuosittain Raisionjokeen?  

- Olisiko lammikin hävittäminen altaasta mahdollista? Paljonko olisivat arvi-

oidut kustannukset? 

 

Lisäksi esitämme, että Haunisten altaan ympäri kiertävä luontopolku kunnos-

tetaan pikaisesti, jotta maaston kuluminen polun ympäriltä vähenee.  

 

Raisiossa 25.5.2020 

 

Raision Vihreä valtuustoryhmä: 

 

Saila Rintee Pekka Heikkilä 

Eija Erasvuo Niko Toivonen 

 

Anneli Kivijärvi Emma Lindqvist 

Jari Pulkkinen Pekka Närhinen 

Janne Laulumaa Maria Virko 

Eija Nurmi” 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

Kaupunginhallitus 1.6.2020 181 § 

 

”- - Kaupunginhallitus lähettää valtuutettu Saila Rinteen aloitteen koskien 

Haunisten altaan tilaa ja kehittämissuunnitelmia teknisen lautakunnan valmis-

teltavaksi.- -” 

 

 

Tekninen lautakunta 4.5.2021 65 §  

 

Kaupungininsinööri Mikko Kunttu 26.4.2021: 

 

Valtuutettu Saila Rintee ym. valtuutetut jättivät aloitteen koskien Haunisten 

altaan tilaa ja kehittämissuunnitelmia. Aloitteessa edellytettiin selvityksiä seu-

raaviin kysymyksiin: 

 

- Paljonko ovat vuosittaiset kustannukset Haunisten altaan padon tarkkai-

lusta? Aiheutuuko altaasta muita kustannuksia? 
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- Miten patorakenteiden kestävyys tutkittiin ja millä perusteilla päädyttiin sii-

hen, että padon kestävyys edellyttää altaan vedenpinnan pitämistä tietyllä 

tasolla? 

 

- Mille tasolle vedenpinta laskettiin padon kestävyyden turvaamiseksi ja mi-

ten vedenpinnan tasoa seurataan? Onko veden korkeus muuttunut vuo-

sien myötä sen jälkeen, kun pinnan tasoa laskettiin? Millä toimin veden-

pinnan korkeus pidetään halutulla tasolla? 

 

- Seurataanko altaan veden puhtautta? Seurataanko veden vaihtuvuutta eli 

paljonko vettä valutetaan vuosittain Raisionjokeen?  

 

- Olisiko lammikin hävittäminen altaasta mahdollista? Paljonko olisivat arvi-

oidut kustannukset? 

 

Lisäksi aloitteessa esitettiin Haunisten altaan ympäri kulkevan luontopolun 

kunnostamista pikaisesti, jotta maaston kuluminen polun ympärillä vähenee. 

 

Patojen kustannuksia seurataan kokonaisuutena, joten kuluista ei saada ero-

tettua pelkästään Haunisten altaan patoja. Raision kaupungin vastuulla on 

yhteensä 8 (Merttelä, Hintsa-Lähteenmäki, Myllypato, Hintsa, Huhko ja Hau-

nisten altaan padot) patoa, joista 3 sijaitsee Haunisten altaassa. Reaaliaikai-

sen seurannan piirissä on 6 patoa. Lisäksi Huhkon padolla seurataan pinnan 

korkeutta. Suuremmissa tulvatilanteissa myös Myllypato, Huhkon pato ja Läh-

teenmäen silta ovat jatkuvan seurannan kohteena. Tulvat rasittavat erityisesti 

Raisionjokea, mikä näkyy vuosittaisissa kustannuksissa. 

 

Alla olevassa taulukossa esitetään patovalvonnan kustannukset vuosilta 

2017–2020. Kustannukset pitävät sisällään patojen valvontakustannukset ja 

valvonnan perusteella määräytyvät kunnossapitotoimenpiteet. Patojen valvon-

talaitteisiin kohdistuu myös jonkin verran ilkivaltaa. Lisäksi taulukossa esite-

tään tavoiteltu pinnan korkeus ja settikaivon kautta Raisionjokeen juoksutettu 

vesimäärä. Patovalvonnan lisäksi joudutaan tasaisin väliajoin investoimaan 

patorakenteisiin, koska rakenteet ovat vanhoja. Seuraavia investointeja ovat 

1-padon täyttöputken injektointi (turvallisuusriski) sekä vanhan pumppaamon 

purkaminen ja 2-padon salaojien uusiminen. 

 

Vuosi Kustannukset (€) ka virtaama m3/vrk Pinnan korkeus (m) 

2017 152 780 - +30,2 

2018 92 643 22 +30,0 

2019 51 343 35 +30,0 

2020 148 441 15 +29,8 / +29,62 

 

Haunisten altaan padot ovat maapatoja. Maapadot päästävät aina hieman 

suotovettä läpi. Vedenpitävyys perustuu rakenteiden sisällä olevaan savisydä-

meen. Koska maapadot luontaisesti päästävät hieman vettä läpi, on suotove-

sien seuranta tärkeää. Liian suuri suotovesimäärä heikentää patorakenteita ja 
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saattaa pahimmillaan aiheuttaa sortuman. Suotovesien määrää mitattaessa 

on havaittu selkeä yhteys pinnan korkeuden ja suotovesien määrän välillä.  

 

Haunisten altaan ongelmana on ollut 1-padon purkuojan kautta mitatut vesi-

määrät. Purkuojasta on mitattu yli 10 m³ vesimääriä vuorokaudessa (maks. 

13,3 m³/vrk) pahimpina aikoina eli keväisin, kun pinnat ovat olleet korkeimmil-

laan. Purkuojan kautta purkautuvan veden alkuperää on selvitelty ja vesi on 

osoittautunut suotovedeksi, joka suotautuu 1-padon rakenteen läpi. Sallittu 

suotovesien määrä 1-luokan padoilla on n. 2 m³. Suotovesien määrä on ylittä-

nyt raja-arvon yli viisikertaisesti 1-padon osalta. Raja-arvo ei ole mikään täs-

mällinen raja, vaan sen määrittelee patovalvontaviranomainen. Haunisten al-

taan osalta n. 2 m³ suotovesimäärä vuorokaudessa on ollut sallituissa ra-

joissa. 

 

Talvikausi 2019–2020 oli erittäin sateinen ja Haunisten altaan pinta nousi ta-

solle +30.3. Pinnan nousuun vaikutti useampi asia eikä se aiheutunut pelkäs-

tään sateiden vuoksi. Vesimäärän lisääntyminen aiheutti suotovesien määrän 

kasvun. Padon pinnan korkeutta säätelee settipato.  Veden noustessa setin 

yläreunan tasolle ylimääräinen vesi poistuu setin yli purkukaivoon ja sitä 

kautta Raisionjokeen. Jotta suotovedet saatiin hallintaan, oli juoksutusta lisät-

tävä ja pinta pudotettiin ensin tasolle +29,8 m. Suotovesien määrä ei kuiten-

kaan vielä pudonnut riittävästi vaan juoksutusta piti jatkaa. Suotovesien 

määrä saatiin hallintaan, kun pinta oli pudotettu tasolle +29,60 m. Jos pintaa 

nostetaan tasosta +29,62 m, suotovesien määrä nousee rajusti. Suotovesi-

määrä ei kuitenkaan nouse lineaarisesti altaan pinnan noustessa. Altaan pin-

nan nosto yli tason +29,62 m aiheuttaa patoihin kohdistuvan vesipaineen li-

säyksen ja korostuneen riskin. 

 

Veden laatua ei ole seurattu säännöllisesti alkuperäisen käyttötarkoituksen 

loppumisen jälkeen. Vesinäytteitä on tutkittu viimeksi 2019. Tällöin veden 

laatu oli ihan hyvää ja uimakelpoista. Veden laatu on todennäköisesti pysynyt 

hyvänä koska sitä juoksutetaan koko ajan Raisionjokeen. Tällöin altaan vesi 

vaihtuu hitaasti ja syntyy pientä virtausta. Suotovesien laatua on mitattu suo-

tovesimäärien mittauksen yhteydessä. Suotovesien laadun perusteella voi-

daan arvioida padon rakenteiden kuntoa. 

 

Lammikin hävittäminen altaasta on erittäin hankalaa. Lammikki poistetaan kit-

kemällä se huolellisesti pohjaa myöden ja keruujätteet poltetaan. Poistossa 

irronneiden varsien leviäminen pitäisi estää koska irronneet varret voivat levit-

tää kasvia. Lammikki pitäisi kaivaa pois niin, että myös juuret poistuvat. Kai-

vuu pitäisi ulottaa n.1,5 m vesisyvyyteen saakka. Patorakenteilta kaivaminen 

ei ole mahdollista niin järeällä kalustolla, joka ylettyisi 1,5 m vesisyvyyteen 

saakka. Kaivuusyvyys olisi tällöin 2–2,5 m. Lisäksi laajimmat esiintymät sijait-

sevat Haunisten altaan pohjoisnurkassa, joka on matalaa. Pohjoisnurkkaan 

pääsy edellyttäisi metsän raivaamista ja kulkuväylän tekemistä metsäalueen 

läpi. Toisena vaihtoehtona olisi työn suorittaminen vesistön puolelta mutta ve-
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sialue on todennäköisesti liian matalaa tällaiseen työsuoritteeseen. Kustan-

nuksia on vaikea arvioida mutta esiintymät ovat laajat, joten kyseessä on 

suuri summa. 

 

Raision liikuntapalvelut huoltaa ja kunnossapitää altaan ympäri kiertävää pol-

kua ja muita altaan ympäristössä olevia vapaa-ajan rakenteita käytössä ole-

vien resurssien puitteissa. Korona-aikana luonnossa liikkuminen on lisäänty-

nyt, mikä osaltaan myös kuluttaa ympäristöä enemmän. 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Kaupunginhallitus 31.5.2021 186 §  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös Jonni Moislahti ehdotti Elisa Vuorisen, Helena Sukarin, Sirpa Ekin ja Veijo Mi-

kolan kannattamana, että asia palautetaan uudelleen valmisteltavaksi vapaa-

aikalautakunnan lausunnon saamiseksi. Kaupunginhallitus päätti yksimieli-

sesti palauttaa asian uudelleen valmisteltavaksi vapaa-aikalautakuntaan. 

 

 

Vapaa-aikalautakunta 1.2.2022 8 §  

 

 Liikunta- ja nuorisotoimenjohtaja Karita Toivonen 26.1.2022: 

  

Raision kaupungin liikuntapalvelut tilasi elokuussa 2021 ulkopuolisen selvityk-

sen Ellare Oy:ltä Haunisten altaan kehittämiseksi virkistyskäyttöön. Lisäksi 

marras–joulukuussa Rambollin toteuttamana selvitimme miten eri-ikäiset rai-

siolaiset liikkuvat ja miten he tulevaisuudessa haluaisivat liikkua.  

 

Luontoliikunta on ylivoimaisesti tärkein kehitettävä vapaa-ajan liikkumismuoto 

Raisiossa eri-ikäisten vastaajien mielestä. Vastaajan sukupuolella ei ollut 

merkitystä. Liikuntapalveluiden osalta ylläpidetään Haunisten altaan retkeily-

reitin siisteyttä sekä korjataan rikkoutuneita rakenteita.  
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Retkeilyreitin kehittämisen näkökulmasta meidän tulee ensimmäiseksi päästä 

sopimukseen maankäytöstä maanomistajan kanssa. Ensimmäinen keskustelu 

asiasta käydään lähiaikoina.  

 

Onnistuneen sopimuksen jälkeen Raision kaupungilla on edellytykset reitin 

kehittämiseksi mm. kulkusuunnan määrittelemiseen, esteettömien viitoituk-

sien ja karttojen toteuttamiseen turvallisuustietoineen, rappusten rakentami-

seen altaan pohjoispuolelle metsäisen osuuden hankaliin kohtiin sekä pitkos-

puiden toteuttamiseen. Ko. alueelle ei päästä työkoneilla, joten muuta vaihto-

ehtoa kuin pitkospuiden rakentaminen ei todennäköisesti ole. Lisäksi meidän 

tulee kunnostaa grillaus- ja tulentekopaikat vastaamaan asiakastarpeita ja vä-

hintään toisen niistä tulisi olla esteetön. Tällä hetkellä näin ei ole, vaikka asi-

asta on niin viestitty. 

 

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Leena Laakso 

 

Vapaa-aikalautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa. 

 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Päätös  

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginvaltuusto § 93 7.6.2021 

Vapaa-aikalautakunta § 9 1.2.2022 

 

 Asianro 671/00.01.02/2021 

§ 82 

Valtuutettu Jarmo Rosaman ym. valtuutettujen aloite koskien vapaa-aikatoimen 

palveluverkkoselvitystä 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 7.6.2021 93 §  

 

Valtuutettu Jarmo Rosama jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Raisiossa on tehty palveluverkkoselvityksiä sivistys-, sosiaali- ja terveys- 

sekä teknisessä keskuksessa. Selvitykset antavat hyvän näkemyksen nykyta-

sosta ja päättäjille myös tietoa tulevaisuuden suunnitelmista. 

 

Tulevaisuudessa sosiaali- ja terveyspalvelut siirtyvät maakuntahallintoon, 

mikä tarkoittaa sitä, että ennalta ehkäisevä toiminta jää Raision itsensä järjes-

tettäväksi. Jos pystymme ennakoidusti parantamaan raisiolaisten hyvinvointia 

ja terveyttä, tulemme myös säästämään sosiaali- ja terveyspuolen kustannuk-

sissa. 

 

Vapaa-aikatoimen tulee tässä tapauksessa mittava rooli raisiolaisten hyvin-

voinnin edistäjänä. On selvää, että vapaa-aikatoimen on luotava hyvät suh-

teet urheiluseuroihin ja myös muihin yhdistyksiin. Seurojen ääntä ja niiden toi-

veita on kuunneltava, jonka hyvä apuväline on seuraparlamentti. Tärkeää on, 

että urheiluseuroille ja muille yhdistyksille luodaan hyvät olosuhteet toimia. 

Seurat ja yhdistykset on se voimavara, mitä kannattaa hyödyntää ja, jolla Rai-

sion imago ja vetovoima pidetään korkealla tasolla. 

 

Ehdotan, että vapaa-aikatoimi tekee vastaavan palveluverkkoselvityksen kuin 

tekninen keskuskin on tehnyt. 

 

Raisiossa 7.6.2021 

Jarmo Rosama, valtuutettu, sdp 

 

Janne Laulumaa Jari Pulkkinen 

Aki-Petteri Löfgren Sari Suominen 

Seija Sorsavirta Niina Äikäs 

Maria Virko  Eeva Savola 

Sirpa Ek  Sari Packalén 

Vesa Parantainen” 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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Kaupunginhallitus 21.6.2021 240 § 

 

        ”- - - Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Jarmo Rosaman aloitteen kos-

kien vapaa-aikatoimen palveluverkkoselvitystä vapaa-aikalautakunnan val-

misteltavaksi yhteistyössä infrapalveluiden kanssa - - -” 

 

 

Vapaa-aikalautakunta 1.2.2022 9 §  

 

 Liikunta- ja nuorisotoimenjohtaja Karita Toivonen 25.1.2022: 

 

Teknisen keskuksen palveluverkkoselvitys on hyvin laadittu ja siinä kuvataan 

selkeästi, miten tekniset palvelut Raisiossa on järjestetty ja mitä ne sisältävät. 

Liikunta- ja nuorisopalvelut ovat osa Sivistyspalvelukeskuksen vuonna 2019 

tehtyä palveluverkkoselvitystä. Ko. palveluverkkoselvityksessä otetaan kantaa 

jonkin verran mm. urheiluseuroihin, seurojen väliseen yhteistyöhön sekä seu-

raparlamentin toimintaan toimintaa. Sivistyspalvelukeskuksen palveluverkko-

selvityksen toimenpide-ehdotuksessa todetaan, että tehdään erillinen liikun-

taympäristöjen kehittämisohjelma 2020–2025, joka kattaa rakennetut liikunta-

paikat ja muut aktiiviset elinympäristöt Raisiossa. Ohjelma sisältää myös tule-

vien vuosien investointitarpeet.  

 

Liikuntaympäristöjen kehittämistyö  

 

Raision varhaiskasvatuksen- ja perusopetuksen henkilöstö sekä perusopetuk-

sen oppilaat ovat lokakuussa vastanneet Raision lähiliikuntapaikkakyselyyn.  

Tavoitteena on ollut tuottaa tietoa osallistamiskyselyiden avulla lähiliikuntaolo-

suhteiden nykytilasta Raisiossa sekä näkemyksiä niiden tulevaisuuden kehit-

tämistarpeista. 

 

Raision kaupunkilaisten liikuntapaikkakyselyn tavoitteena oli kartoittaa Rai-

sion asukkaiden näkemyksiä Raision sisä- ja ulkoliikuntapaikoista, sekä mm. 

niiden löydettävyydestä. Kysely toteutettiin karttapohjaisella kyselytyökalulla 

Maptionnairella 11.10.–7.11.2021. Kyselyyn vastasi 399 henkilöä, jotka jätti-

vät yhteensä 1342 karttamerkintää. Kysely oli kaikille avoin ja markkinoitiin 

kaupungin tiedotuskanavissa. 

 

Raision urheiluseurojen näkökulmaa Raision kaupungin liikuntaolosuhteista 

sekä yhteistyön kehittämisestä selvitettiin joulukuussa toteutetulla kyselyllä 

sekä kyselyn pohjalta osalle urheiluseuroista toteutetulla haastattelulla tammi-

kuun 2022 aikana. Seurakyselyn olosuhdevastaukset on saatu nyt yhteensä 

21 seuralta/jaostolta. Haastattelujen myötä vastauksia on saatu lisää 5–6 eri 

seuralta.  

 

Em. kokonaisuudesta syntyy kevään 2022 aikana liikunta- ja nuorisotoimen-

johtajan koostama yhteenveto, joka tulee toimimaan yhtenä työkaluna tulevai-

suuden kehittämistyössä. 
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Sosiaali- ja terveystoimen uudistus liikkumisen edistämisen kannalta 

 

Sosiaali- ja terveystoimen uudistus etenee ja hyvinvointialueiden alku on vuo-

den 2023 alussa. Kunnille jää edelleen hyvinvoinnin ja terveyden edistämis-

tehtävä. Liikuntapalvelut ovat yksi merkittävä osa tätä kokonaisuutta. Siksi on 

tärkeää olla koko ajan tietoisia monista liikunnan merkittävistä yhdyspintateh-

tävistä ja -haasteista liittyen uusiin hyvinvointialueisiin. Näitä on pohdittu Var-

sinais-Suomen sosiaali- ja terveyspalveluiden kehittämiseen liittyvässä hyvin-

voinnin ja terveyden (HYTE-työn) liikunnan alatyöryhmässä.  

 

Kuntien liikuntapalveluiden perustehtävät ovat monelta osin merkittävää toi-

mintaa terveyden ja hyvinvoinnin edistämisen yhdyspinnalla silloin, kun suun-

nitellaan ja toteutetaan monipuolisia ja laajoja käyttäjäryhmiä palvelevia lii-

kunta- ja ulkoilupaikkoja sekä arjen liikkumisen mahdollistavia kevyen liiken-

teen olosuhteita, tuotetaan eri-ikäisiä ja toimintakykyisiä liikkumaan aktivoivaa 

toimintaa seurojen ja yhdistysten, kuntien tai yksityisen sektorin toimesta ja 

yhteistyöllä, edistetään esteettömyyttä liikunta- ja ulkoilupaikoilla, kehitetään 

saavutettavuutta liikuntaviestinnässä, seurataan ja raportoidaan systemaatti-

sesti ja vertailukelpoisesti liikunnan vaikuttavuutta ja resursseja, otetaan liik-

kumismahdollisuudet osaksi eri suunnitelmien ja hankkeiden ennakkovaiku-

tusten arviointia.  

 

Tärkeintä on sosiaali- ja terveystoimen uudistuksen yhteydessä varmistaa riit-

tävät henkilö-, osaamis- ja aikaresurssit sekä yhdyspintapalvelujen (hyvät pe-

ruspalvelut ja liikkumisen tukipalvelut) tuottamiseen kuntien liikuntapalveluissa 

sekä liikkumisen puheeksi ottamiseen ja liikkumisen tukipalveluihin ohjaami-

seen. hyvinvointialueen palveluissa. Näiden yhdyspintahaasteiden ratkaisemi-

seen tarvitaan koordinaatiota, resursseja sekä uudelleen ajattelemisen yhteis-

malleja. 

 

Vuoden 2019 Sivistyspalvelukeskuksen palveluverkkoselvitykseen, jossa lii-

kunta- ja nuorisopalvelut ovat osa kokonaisuutta, eri kohderyhmille vuoden 

2021 lopussa sekä vuoden 2022 alussa toteutettuihin kyselyihin ja haastatte-

luihin sekä kohtuullisesti työtä vaativaan sosiaali- ja terveystoimen uudistuk-

seen liittyen esitän, että vapaa-aikatoimialan uutta palveluverkkoselvitystä ei 

toteuteta vielä tässä vaiheessa. 

  

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Leena Laakso 

 

Vapaa-aikalautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa. 

 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti. 
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Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Päätös  

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginvaltuusto § 8 27.1.2020 

Vapaa-aikalautakunta § 10 1.2.2022 

 

 Asianro 231/12.04.01/2019 

§ 83 

Valtuutettu Sari Suomisen ym. valtuutettujen aloite koskien jäähallin yleisövuoro-

jen lisäämistä arkipäivinä 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 28.1.2019 9 §  

 

Valtuutettu Sari Suominen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Esitämme, että Raision kaupunki tarjoaa arkisin jääajastaan yleisövuoroja 

kuntalaisille ja markkinoi yleisövuoroja aktiivisesti. 

 

Raision Vasemmistoliiton valtuustoryhmä ja allekirjoittaneet valtuutetut: 

 

Sari Suominen Emma Lindqvist 

Pekka Närhinen Aarre Lehtonen 

Eija Nurmi  Saila Rintee 

Jari Pulkkinen Merja Niemi” 

  

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 4.2.2019 § 34 

 

”- - - Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Sari Suomisen aloitteen kos-

kien jäähallin yleisövuorojen lisäämistä arkipäivinä vapaa-aikalautakunnan 

valmisteltavaksi,- - -” 

 

 

Vapaa-aikalautakunta 10.12.2019 77 § 

 

  ”Liikunta- ja nuorisotoimenjohtaja Reijo Hakorinta 28.11.2019: 

 

Raision Jäähallien toiminnasta vastaa KOY Kerttulan Jäähallit. Kiinteistö-yh-

tiön osakkaina ovat Raision kaupunki, Raision Nuorisokiekko ry ja Skating 

Team Raisio ry. Osakassopimukseen liittyen kaupungilla on käytettävissä 

koulupäivien aikainen päiväkäyttö klo 8 – 16 ja muuna aikana viikoittain 10 

tuntia Yleisöluisteluvuoroja on sen lisäksi aina koulujen loma-aikoina syyslo-

malla, joululomalla ja hiihtolomalla arkipäivinä. 
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YLEISÖLUISTELUVUOROT kaudella 2019 – 20: 

Halli 1: lauantai klo 20–22 mailavuoro 15–20 v. ja sunnuntai klo 9–10 maila-

vuoro alle 15 v. 

Halli 2: lauantai klo 17.15–18.45 luistelu ilman mailoja, 18.45–20.15 maila-

vuoro alle 15 v. 

sunnuntai klo 8.15–10.15 taitoluistelu, 10.15–12.15 luistelu ilman mailoja 

 

JOULULOMAN LUISTELUT 2019 - 20 

to 26.12. ja 27.12. 

Halli 1: klo 9–11 yleisöluistelu ilman mailaa, klo 11–13 mailavuoro alle 15 v., 

klo 13–15 mailavuoro 15-20 v. 

ma 30.12., ti 31.12., to 2.1. ja pe 3.1. 

Halli 1: klo 9–12 mailavuoro, alle 15 v. klo 12–15 mailavuoro, 15-20 v. 

Halli 2: klo 9.15–15.15 yleisöluistelu, ilman mailaa 

 

Yleisöluisteluvuoroja on sijoitettu sen mukaan mitä seurojen harjoitus-, peli- ja 

muut kilpailutapahtumat huomioiden on mahdollista. Arki-iltaisin hallit täyttyvät 

seurojen omista harjoitusvuoroista ja viikonloppuisin lisäksi eri joukkueitten 

otteluista, turnauksista ja muista tapahtumista. Yleisöluisteluvuoroista on neu-

voteltu aina kausittain ja jatkossakin pyritään saamaan seuratoiminnan ulko-

puolisia harrastusvuoroja lisää myös arkipäiviin esim. klo 15 – 16 aikaan. 

Myös seurat tarjoavat harrastajille luistelumahdollisuuksia ilman kilpailutoimin-

taa. 

 

Raisiossa on poikkeuksellisen hyvät mahdollisuudet jäälajien harrastamiseen. 

Kaikki lapset pääsevät sekä varhaiskasvatuksessa että koulujen liikuntatun-

neilla, kerhotoiminnassa ja tapahtumissa luistelemaan hallijäille vaihtelevista 

talviolosuhteista huolimatta. 

 

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus 

 

Vapaa-aikalautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa. 

 

Päätös Vapaa-aikalautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin kokouksessa.” 

 

 

Kaupunginhallitus 16.12.2019 413 § 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 
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- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Kaupunginvaltuusto 27.1.2020 8 § 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös Sari Suominen ehdotti Emma Lindqvistin kannattamana, että asia palautetaan 

uudelleen valmisteltavaksi. 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kannatettu palautuseh-

dotus ja tiedusteli, voidaanko päätös asiassa tehdä yksimielisesti. Saatuaan 

myönteisen vastauksen puheenjohtaja totesi, että kaupunginvaltuusto päätti 

yksimielisesti palauttaa asian uudelleen valmisteltavaksi. 

 

 

Vapaa-aikalautakunta 1.2.2022 10 §  

 

 Liikunta- ja nuorisotoimenjohtaja Karita Toivonen 26.1.2022: 

 

 Raision Jäähallien toiminnasta vastaa KOY Kerttulan Jäähallit Osakeyhtiö. 

Kiinteistöyhtiön osakkaina ovat Raision kaupunki, Raision Nuorisokiekko ry. ja 

Turun riennon taitoluistelu ry.  

 

Osakassopimukseen liittyen kaupungilla on käytettävissä varhaiskasvatus- ja 

koulupäivä aikainen päiväkäyttö klo 8–16 välisenä aikana sekä viikoittain kah-

deksan viikonlopputuntia yleisöluisteluvuoroja varten. Lisäksi yleisöluistelu-

vuoroja on koulujen loma-aikoina: syyslomalla, joululomalla ja talvilomalla. 

 

Jäänjako neuvotellaan koulujen kanssa lukuvuosittain (talvilajien kausi). 

Osakkaiden vuorojen sekä yleisöluisteluvuorojen osalta seuraava neuvottelu 

ajankohta jäänjaosta on touko-kesäkuussa 2022. Huomioimme tämän val-

tuustoaloitteen seuraavassa neuvottelussa, tunnistaen kuitenkin sen, että 

osakassopimuksessa Raision kaupungille on mainittu kiinteät jääajat: päivä-

käyttö klo 8–16 välisenä aikana sekä viikoittain kahdeksan viikonlopputuntia 

yleisöluisteluvuoroja varten. 

  

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Leena Laakso 

 

Vapaa-aikalautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa. 
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Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Päätös  

Käydyn keskustelun jälkeen kaupunginhallitus päätti yksimielisesti  

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja selvittää kaupungin 

kaikkien liikuntatilojen päiväkäytön mahdollisuuksia, ja 

- saattaa aloitteen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa 

aloitteen loppuunkäsitellyksi. 
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 Asianro 465/12.01.03/2021 

§ 84 

Valtuutettu Jari Pulkkisen ym. valtuutettujen aloite koskien kokemusasiantuntijoi-

den käyttöä KiVa koulu -ohjelman yhteydessä 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 12.4.2021 55 §  

 

  Valtuutettu Jari Pulkkinen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”KD valtuustoryhmä ehdottaa KiVa koulu -ohjelman yhteyteen esitettäväksi 

kokemusasiantuntijoita, jotka ovat olleet koulukiusattuja. 

 

Kokemusasiantuntija voi kertoa, miltä on tuntunut olla koulukiusattu tai koulu-

kiusaaja. Joistain koulukiusatuista tulee myös koulukiusaajia, koska muuta 

poispääsyä ei välttämättä kiusaamisesta ole. Kokemusasiantuntija pystyy ker-

tomaan asioita, joiden vuoksi nämä kummatkin osapuolet voisivat pysähtyä 

ajattelemaan seuraamuksia. Tiedämme että koulu kärsii molempien osapuo-

lien vuoksi.  

 

Ehdotankin, että Raision kouluissa järjestetään kaikille oppilasryhmille mah-

dollisuus kuulla kokemusasiantuntijoita, jotka kertovat kiusaamisesta ja kiu-

saajista omien kokemuksien kautta. Heidän kertomuksiinsa olisi helppo sa-

maistua ja oppilailla olisi mahdollisuus esittää kysymyksiä. Samalla kokemus-

asiantuntijan kertomukset voivat ennaltaehkäistä koulukiusatuksi tulemista. 

 

Kokemusasiantuntijoita on tilattavissa mm. https://www.vs-kokemusasian-

tuntijat.fi/  

 

KD:n valtuustoryhmä: Jari Pulkkinen ym. mahdolliset allekirjoittajat 

 

Janne Laulumaa  Jukka Rantala 

Vesa Parantainen Emma Lindqvist 

Katja Koivusalo Tuija Hyytiä 

Heikki Laine  Elisa Vuorinen 

Kristiina Engström Merja Niemi 

Seija Sorsavirta Harri Seikola 

Eeva Savola  Sari Suominen 

Hannele Lehto-Laurila” 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

Markus Maunula, Anneli Kivijärvi ja hallintopäällikkö Anne Rantala poistuivat 

kokouksesta tämän pykälän käsittelyn aikana klo 22.18. 

 

https://www.vs-kokemusasiantuntijat.fi/
https://www.vs-kokemusasiantuntijat.fi/
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Kaupunginhallitus 26.4.2021 § 137 

 

 ” - - Kaupunginhallitus lähettää valtuutettu Jari Pulkkisen aloitteen koskien ko-

kemusasiantuntijoiden käyttöä KiVa koulu -ohjelman yhteydessä sivistyslauta-

kunnan valmisteltavaksi - - ” 

 

 

Sivistyslautakunta 1.12.2021 129 §  

 

 Sivistysjohtaja Leena Laakso 24.11.2021: 

 

Kokemusasiantuntijoiden tilaaminen esimerkiksi Varsinais-Suomen KAT-ver-

kostosta maksaa 25 €/tunti (sis. työnantajakulut), lisäksi laskutetaan valmiste-

lutunnit, joiden määrä sovitaan tilaajan kanssa tilauksen yhteydessä, enintään 

1 h valmistelua per työtunti. (Hinta keväällä 2021) 

 

Raision perusopetuksessa opetusryhmiä on 135 ja Raision lukiossa 16, li-

säksi 4 kaksoistutkintolaisten ryhmää.  Kustannukset kokemusasiantuntijan 

vierailulle jokaisessa oppilasryhmässä kustantaisi 3875€, sen lisäksi valmiste-

lukulut, enintään 3875 €, yhteensä 7750 €/yksi vierailu lukuvuodessa jokai-

selle opetusryhmälle.  

 

Raision perusopetuksessa on 2021-2023 käynnissä Ysikymppi-hanke, joka 

kohdentuu 5.-9. -luokkalaisiin oppilaisiin. Hankkeessa tarjotaan kouluille väli-

neitä ennaltaehkäisevään työhön. Hanke tuo Raisioon mm. kouluvalmentajia, 

jotka ovat koulussa läsnä olevia aikuisia. He tarjoavat matalan kynnyksen 

apua pääasiassa koulupoissaolojen vähentämiseen, mutta myös kiusaamista 

vastustaviin toimenpiteisiin. Ysikymppi on osa opetus- ja kulttuuriministeriön 

sitouttavan kouluyhteistyön pilottirahoitusta ja projekti toteutetaan yhteis-

työssä Liedon ja Turun kaupunkien sekä Turun Normaalikoulun kanssa.  

 

Raision perusopetuksessa on käytössä kaksi kiusaamista vastustavaa kan-

sallista ohjelmaa koulujen omien ohjelmien lisäksi. KiVa-koulu on Turun yli-

opistossa kehitetty kiusaamista vastustava toimenpideohjelma, jolla on jo pit-

kät perinteet. KiVa:ssa pyritään vastustamaan kiusaamista jo ennalta mm. op-

pituntien avulla. Siihen liittyy myös vuosittainen seuranta ja kyselyt, jotka aut-

tavat koulua kehittymään kiusaamisen havaitsemisessa ja toimenpiteissä. 

Verso- eli vertaissovitteluohjelma antaa kouluille restoratiivisen sovittelun työ-

kaluja. Se antaa mahdollisuuden kehittää sovittelevaa toimintakulttuuria ja tar-

joaa vaihtoehtoisen tavan ratkaista arjen ristiriitoja. 

 

Lukuvuoden 2021-22 alussa kaikissa kouluissa otettiin käyttöön hyvinvoinnin 

vuosikello osana koulun hyvinvointityötä ja yhteisöllisen oppilashuollon toimin-

taa. Se tavoitteena on vahvistaa lasten ja nuorten elämäntaitoja ja osalli-

suutta. Kouluyhteisön hyvinvointi luo pohjan kiusaamattomalle ja kaikille avoi-

melle kouluympäristölle. 
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Raision vuoden 2022 talousarviossa ei ole varattu rahaa kokemusasiantunti-

joiden tilaamiseksi kouluille, vaan kiusaamisen ehkäisyn toimenpiteitä kehite-

tään Raision perusopetuksen toimenpitein ja alueellisen Ysikymppi-hankkeen 

rahoituksen ja asiantuntemuksen puitteissa. 

 

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

Päätös Sivistyslautakunta hyväksyi päätösesityksen yksimielisesti. 

 

 

Kaupunginhallitus 13.12.2021 454 §  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Kaupunginvaltuusto 31.1.2022 9 §  

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedoksi ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

 

Päätös Jari Pulkkinen esitti Jonna Meron, Jukka Rantalan, Anneli Kivijärven ja Emma 

Lindqvistin kannattamana, että aloite lähetetään uudelleen valmisteluun, jossa 

selvitetään, miten kokemusasiantuntijoiden käyttöä voisi toteuttaa sivistyskes-

kuksen määrärahojen puitteissa. Aloitteessa luki: kokemusasiantuntijavierai-

luja järjestettäisiin jokaisessa koulussa jokaisella luokka-asteella. Kuitenkin 

vierailuja voisi toteuttaa myös tarpeen mukaan kohdentaen niihin kouluihin tai 

luokka-asteille, jossa vakavaa kiusaamista ennaltaehkäisevistä toimista huoli-

matta esiintyy. Näin kustannukset olisivat pienemmät. 

 

Valtuusto päätti yksimielisesti palauttaa asian valmisteluun. 

 

 

Sivistyslautakunta 16.2.2022 19 § 

 

Opetuksen kehittämispäällikkö Heli Kivelä 8.2.2022: 
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Asia on käsitelty perusopetuksen rehtorikokouksessa uudelleen maanantaina 

7.2.2022. Kokemusasiantuntijoiden käyttäminen lisätään oppilashuollon käsi-

kirjan toimenpiteisiin osana kiusaamista vastustavaa toimintaa kouluissa. Jo-

kainen koulu voi käyttää kokemusasiantuntijoita osana kiusaamista vastusta-

vaa toimintaansa ja kutsua kokemusasiantuntijan esiintymään joko yksittäi-

selle ryhmälle, useammalle ryhmälle tai koko koululle tarpeen mukaan käytet-

tävissä olevien määrärahojen puitteissa. 

 

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti kokouksessa. 

 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti kokouksessa. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 
- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Päätös  

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

Sivistysjohtaja Leena Laakso poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn jäl-

keen klo 19.46.  
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 Asianro 253/00.02.00/2022 

§ 85 

Luettelo keskeneräisistä ja käsitellyistä valtuustoaloitteista 

 

 

 Hallintosäännön 147 §:n mukaan kaupunginhallituksen on vuosittain maalis-

kuun loppuun mennessä esitettävä valtuustolle luettelo valtuutettujen teke-

mistä ja kaupunginhallitukselle lähetetyistä aloitteista, joita valtuusto ei edelli-

sen vuoden loppuun mennessä ole lopullisesti käsitellyt. Samalla on ilmoitet-

tava, mihin toimenpiteisiin niiden johdosta on ryhdytty. Valtuusto voi todeta, 

mitkä aloitteista on käsitelty loppuun. 

 

Luettelo keskeneräisistä ja loppuunkäsitellyistä valtuustoaloitteista on oheis-

materiaalina. 

 

 

Oheismateriaali  11 Valtuustoaloitteet 2021-2022 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee tiedoksi luet-

telon keskeneräisistä ja loppuunkäsitellyistä valtuustoaloitteista. 

 

Päätös  

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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 Asianro 686/00.00.01/2021 

§ 86 

Infralautakunnan erottaminen ja uudelleen valitseminen 

 

 

Hallintojohtaja Suvi Posio: 

 

Perussuomalaisten valtuustoryhmä on esittänyt, että infralautakunnan jäsen 

ja infralautakunnan 2. varapuheenjohtaja Jarkko Aaltonen (ps) ei ole osallistu-

nut perussuomalaisten valtuustoryhmän edellyttämällä tavalla infralautakun-

nan työskentelyyn. Perussuomalaisten valtuustoryhmä esittää, että Aaltonen 

tulisi erottaa infralautakunnan jäsenen ja 2. varapuheenjohtajan tehtävästä. 

Esityslistan lähettämiseen mennessä Jarkko Aaltonen ei ole pyytänyt eroa 

luottamustoimistaan.  

 

Kuntalain 34 §:n mukaan valtuusto voi erottaa kunnan toimielimeen valitse-

mansa luottamushenkilön kesken toimikauden, jos he tai jotkut heistä eivät 

nauti valtuuston luottamusta. Erottamispäätös koskee kaikkia toimielimeen 

valittuja luottamushenkilöitä. Valtuusto voi erottaa valtuuston ja valitsemiensa 

toimielinten puheenjohtajan ja varapuheenjohtajan kesken toimikauden, jos 

he tai jotkut heistä eivät nauti valtuuston luottamusta. Erottamispäätös koskee 

puheenjohtajistoa kokonaisuudessaan. Asia tulee vireille kunnanhallituksen 

esityksestä tai vähintään neljäsosan valtuutetuista tehtyä sitä koskevan aloit-

teen. 

 

Tässä tapauksessa siis tyytymättömyys kohdistuu yhteen toimielimen jäse-

neen, mutta kuten yllä viitatusta kuntalain säännöksestä käy ilmi, yhden jäse-

nen erottaminen toimielimestä ei ole mahdollista. Tämän takia yhden jäsenen 

erottamiseksi koko toimielin on erotettava ja valittava uudelleen valtuustossa 

hallituksen esityksestä.  

 

Yleisestä vaalikelpoisuudesta kunnan luottamustoimiin on säädetty kuntalain 

71 §:ssä. Vaalikelpoisuudesta valtuustoon säädetään kuntalain 72 §:ssä. 

Henkilö, joka ei ole vaalikelpoinen valtuustoon, ei ole myöskään vaalikelpoi-

nen lautakuntaan. Lisäksi sovelletaan kuntalain 74 §:ää, jossa rajoitetaan 

vaalikelpoisuutta lautakuntaan seuraavasti: 

 

Vaalikelpoinen lautakuntaan on henkilö, joka on vaalikelpoinen valtuustoon, ei 

kuitenkaan: 

1) asianomaisen lautakunnan tai valiokunnanalainen kunnan palveluksessa 

oleva henkilö, 

2) henkilö, joka on asianomaisen lautakunnan tehtäväalueella toimivan, kun-

nan määräysvallassa olevan yhteisön tai säätiön palveluksessa, 

3) henkilö, joka on hallituksen tai siihen rinnastettavan toimielimen jäsenenä 

taikka johtavassa tai vastuullisessa tehtävässä tai siihen rinnastettavassa 

asemassa liiketoimintaa harjoittavassa yhteisössä, jos kysymyksessä on 
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sellainen yhteisö, jolle asianomaisessa lautakunnassa tavanomaisesti kä-

siteltävien asioiden ratkaisu on omiaan tuottamaan olennaista hyötyä tai 

vahinkoa. 

 

Toimielimiä valittaessa on otettava huomioon tasa-arvolain 4 a §:n 1 mo-

mentti. 

 

Hallintosäännön 10 §:n mukaisesti infralautakunnassa on yhdeksän jäsentä. 

Jokaisella jäsenellä on henkilökohtainen varajäsen. 

 

Lautakunnan puheenjohtajan tulee olla kaupunginvaltuutettu tai varavaltuu-

tettu. Lautakunnassa on kaksi varapuheenjohtajaa. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto 

 

1) erottaa infralautakunnan kesken toimikauden, koska yksi infralautakunnan 

jäsen ei nauti valtuuston luottamusta 

2) valitsee infralautakuntaan yhdeksän jäsentä ja heille henkilökohtaiset va-

rajäsenet valtuuston jäljellä olevaksi toimikaudeksi 

3) valitsee infralautakunnan puheenjohtajan ja kaksi varapuheenjohtajaa. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti.  

 

Päätös  

Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti jättää asian pöydälle kaupunginhallituk-

sen puheenjohtajan esityksestä. 

 

Va. tekninen johtaja Timo Oja poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn jäl-

keen klo 19.57. 
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 Asianro 186/00.02.02/2021 

§ 87 

Vanhusneuvoston toimintakertomus vuodelta 2021 ja toimintasuunnitelma vuo-

delle 2022 

 

 

 Vanhusneuvoston sihteeri on toimittanut kaupunginhallitukselle tiedoksi van-

husneuvoston toimintakertomuksen vuodelta 2021 ja toimintasuunnitelman 

vuodelle 2022. 

 

 

Oheismateriaali  12 Vanhusneuvoston toimintakertomus 2021 

 13 Vanhusneuvoston toimintasuunnitelma 2022 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus merkitsee tiedoksi vanhusneuvoston toimintakertomuksen 

vuodelta 2021 ja toimintasuunnitelman vuodelle 2022. 

 

Päätös  

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
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 Asianro 119/00.02.02/2021 

§ 88 

Lautakuntien pöytäkirjat 

 

 

 Kaupunginhallitus on saanut tietoonsa seuraavat lautakuntien pöytäkirjat kau-

punginhallituksen 21.5.2018 päätöksen § 181 mukaisesti: 

 

 Infralautakunta 8.2.2022 

 Kaupunkikehitysjaosto 14.2.2022 

 Lupalautakunta 17.2.2022 

 Sivistyslautakunta 16.2.2022 

 Terveysvalvontajaosto 15.2.2022 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus merkitsee lautakuntien pöytäkirjat tiedoksi ja päättää, että 

kuntalain 92 §:n mukaista otto-oikeutta ei käytetä. 

 

Päätös  

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
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 Asianro 120/00.02.04/2021 

§ 89 

Viranhaltijapäätökset 7.2.-18.2.2022 

 

 

 Kaupunginhallitus on saanut tietoonsa seuraavat viranhaltijoiden päätöspöy-

täkirjat kaupunginhallituksen 21.5.2018 päätöksen § 181 mukaisesti. 

 

Kaupunginjohtaja 7.2.-18.2.2022: 

 

Hankinta-asiat: 

§ 5 Takaisinsoittojärjestelmän sopimuksen uusiminen 

 

Henkilöstöasiat: 

§ 10 Yritys- ja työllisyyskoordinaattorin vakanssin täyttölupa 

§ 11 Palvelusihteerin vakanssin täyttölupa 

§ 12 Rakennustarkastajan tehtäväkohtaisen palkan tarkistus 

§ 13 Kirjanpitäjän vakanssin täyttölupahakemus 

§ 14 Kirjanpitopäällikön vakanssin täyttölupahakemus 

 

Kaupunkikehitysjohtaja 7.2.-18.2.2022: 

 

Kiinteistöpäätökset: 

§ 4 Kauppakirjan hyväksyminen, tontti 680-13-1373-1 

§ 5 Vuokrasopimuksen hyväksyminen, tontti 680-13-1372-2 

§ 6 Tontin 680-13-1371-1 varaaminen 

§ 7 Tontin 680-13-1366-8 varaaminen 

 

 

Viikon 7 aikana tehdyt viranhaltijapäätökset julkaistaan kaupungin verkkosi-

vuilla perjantaina 18.2.2022. Linkki viranhaltijapäätöksiin. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus merkitsee päätökset tiedoksi ja päättää, että kuntalain 92 

§:n mukaista otto-oikeutta ei käytetä. 

 

Päätös  

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  

 

 

    

 
 

http://julkaisut.raisio.fi/cgi/DREQUEST.PHP?alo=1&page=announcement_search&tzo=-120&kas=1&txt=&koh=1
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 Asianro 118/00.02.01/2021 

§ 90 

Kaupunginhallituksen ilmoitusasiat/21.2.2022 

 

 

 Kaupunginhallituksen tietoon saatetaan seuraavat ilmoitusluontoiset asiat: 

 

1. Lounais-Suomen aluehallintoviraston kirje 14.2.2022: Seppeleenlaskut 

kansallisena veteraanipäivänä ja kaatuneitten muistopäivänä 

 

2. Pöytäkirjaotteita 

- Varsinais-Suomen aluepelastuslautakunta 3.2.2022 § 10: Paloasemaverk-

kosuunnitelma 2030 

- Turun kaupunkiseudun joukkoliikennelautakunta 9.2.2022 § 14: Kuhan-

kuonon liikenne kesäkaudella 2022 

 

3. Pöytäkirjoja 

- Raision seudun koulutuskuntayhtymän yhtymähallitus 3.2.2022 
https://raseko.cloudnc.fi/fi-FI/Toimielimet/Yhtymaumlhallitus/Ko-
kous_322022  

- Varsinais-Suomen aluepelastuslautakunta 3.2.2022 
https://ah.turku.fi/vsaluelk/2022/welcome.htm  

- Turun kaupunkiseudun joukkoliikennelautakunta 9.2.2022 
https://ah.turku.fi/tksjlk/2022/welcome.htm  

- Lounais-Suomen jätehuoltolautakunta 10.2.2022 
https://ah.turku.fi/lsjhlk/2022/welcome.htm  
 

 

Oheismateriaali  14 Aluehallintoviraston kirje seppeleenlaskuista 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus merkitsee ilmoitusasiat tiedoksi. 

 

Päätös  

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  

 

 

 

    

 

 
 

https://ah.turku.fi/vsaluelk/2022/0203001x/welcome.htm
https://ah.turku.fi/tksjlk/2022/0209002x/welcome.htm
https://raseko.cloudnc.fi/fi-FI/Toimielimet/Yhtymaumlhallitus/Kokous_322022
https://raseko.cloudnc.fi/fi-FI/Toimielimet/Yhtymaumlhallitus/Kokous_322022
https://ah.turku.fi/vsaluelk/2022/welcome.htm
https://ah.turku.fi/tksjlk/2022/welcome.htm
https://ah.turku.fi/lsjhlk/2022/welcome.htm
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Muutoksenhakuohjeet (62-90 §) 
 
Muutoksenhakukiellot 
 

Seuraavista päätöksistä ei saa tehdä oikaisuvaatimusta tai valitusta, koska 
päätös koskee vain valmistelua tai täytäntöönpanoa (Kuntalaki 136 §): 
 
§ 62-66, 68-70, 73, 77-90 
 
Muun lainsäädännön mukaan ei seuraaviin päätöksiin saa hakea muutosta 
valittamalla. Päätösnumerot ja muutoksenhakukiellon perusteet: 
 
§ 
 

Oikaisuvaatimusohjeet ja valitusosoitus 
 

Oikaisuvaatimuksen ja kunnallisvalituksen saa tehdä se, johon päätös on koh-
distettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vai-
kuttaa (asianosainen) sekä kunnan jäsen.  
 
Hallintovalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa. 
 
Yksityiskohtainen oikaisuvaatimusohje/valitusosoitus annetaan pöytäkirjanot-
teen liitteenä. 
 

Oikaisuvaatimusohje 
 
Seuraavista päätöksistä voidaan tehdä kirjallinen oikaisuvaatimus siltä osin 
kuin kyse ei ole kunnallisten virka- ja työehtosopimusten soveltamisesta tai 
tulkinnasta (laki kunnallisesta viranhaltijasta 50 § ja laki työtuomioistuimesta 1 
§). Kuntalain 134 §:n mukaan päätökseen ei saa hakea muutosta valittamalla, 
vaan valitus voidaan tehdä vasta oikaisuvaatimukseen annetusta päätök-
sestä: 
 
§ 67, 71, 72, 74-76 
 
Oikaisuvaatimuksen tutkiva viranomainen 
 
Raision kaupunginhallitus 
Nallinkatu 2, PL 100, 21201 Raisio 
raision.kaupunki@raisio.fi 
faksi (02) 435 4382 
puh. (02) 434 3111 (vaihde) 
 
Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista. 
Oikaisuvaatimuksesta on käytävä ilmi vaatimus perusteluineen ja se on teki-
jän allekirjoitettava. 
 

Valitusosoitus   
 
Seuraaviin päätöksiin voidaan hakea muutosta kirjallisella valituksella.  
 

mailto:raision.kaupunki@raisio.fi
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Oikaisuvaatimuksen johdosta annettuun päätökseen saa hakea muutosta 
vain se, joka on tehnyt oikaisuvaatimuksen. Mikäli päätös on oikaisuvaatimuk-
sen johdosta muuttunut, päätökseen saa hakea muutosta myös asianosainen 
sekä kunnan jäsen. 
 
Valitusviranomainen 
 
Turun hallinto-oikeus 
Sairashuoneenkatu 2-4, PL 32, 20101 Turku 
turku.hao@oikeus.fi 
faksi 029 56 42414 
 
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 
 
Kunnallisvalitus; pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Hallintovalitus; pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Muu valituselin 
 
(nimi ja postiosoite)  Valitusaika x päivää 
 
Valitusaika alkaa päätöksen tiedoksisaantipäivästä. 
 
Valituskirja 
 
Valituskirjassa on ilmoitettava 
 
- valittajan nimi, kotikunta, postiosoite ja puhelinnumero 
- päätös, johon haetaan muutosta 
- miltä osin päätöksestä valitetaan ja muutos, joka siihen vaadi-

taan tehtäväksi 
- muutosvaatimuksen perusteet. 
 
Valituskirja on valittajan tai muun laatijan omakätisesti allekirjoitettava. Myös 
laatijan nimi ja kotikunta on mainittava. 
 
Valituskirjaan on liitettävä päätös, josta valitetaan alkuperäisenä tai jäljennök-
senä, todistus siitä päivästä, josta valitusaika on luettava sekä asiakirjat, joihin 
valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo aiemmin toimitettu vi-
ranomaiselle. 
 
Valituskirja on toimitettava valitusviranomaiselle ennen valitusajan päätty-
mistä. Omalla vastuulla valituskirjat voi lähettää postitse, sähköpostilla, fak-
silla tai lähetin välityksellä. Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuo-
mioistuinten asiointipalvelussa osoitteessa https://asiointi2.oikeus.fi/hallin-
totuomioistuimet. Valitusasiakirjat on lähetettävä niin ajoissa, että ne ehtivät 
perille ennen valitusajan päättymistä. 
 
Yksityiskohtainen valitusosoitus annetaan pöytäkirjanotteen liitteenä. 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet

